

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်

ယခုပြပွဲတွင် ပုလဲအတွဲပေါင်း ၃၀၀၊ ကျောက်မျက်အတွဲပေါင်း ၁၆၀ နှင့် ကျောက်စိမ်းအတွဲပေါင်း ၄၀၂၅ တွဲတို့ကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀

၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ၌ ရောင်းချရန် ခင်းကျင်းပြသထားသော ပုလဲအတွဲများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

(၈၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံသိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုကော်မတီ အစည်းအဝေး ကျင်းပ
စာမျက်နှာ » ၅

နယ်ချဲ့မီဒီယာ၊ ဒီမိုကရေစီ၊ ရေနံနိုင်ငံရေး၊ အကြမ်းဖက်မှုဝေါဟာရရှင်းတမ်း
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က Online Trading အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ AD လိုင်စင်ရဘဏ်များသို့ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး
စာမျက်နှာ » ၈

မြောက်

သဘာဝဘေးဒဏ်ကြုံကြုံခံ ထိခိုက်နိုင်ခြေများလျော့ချ

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဆန်းစစ်ချက်အစီရင်ခံစာ(၂၀၂၂)အရ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများသည် သဘာဝဘေးကြီးများသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ တစ်နှစ်တွင် အကြိမ် ၄၀၀ ခန့် ဖြစ်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်သို့ရောက်ရှိပါက တစ်နှစ်တွင် အကြိမ် ၅၆၀ ခန့်အထိ တိုးလာနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် သဘာဝဘေးကြီးများ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် တိုး၍ကျရောက်လာနိုင်ကြောင်းကို အဆိုပါအစီရင်ခံစာက အရေးပေါ်သတိပေး စီးမောင်းထိုးဖော်ပြလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ရာ၌ ကမ္ဘာကြီးပူနှေးလာမှု၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် ဆက်စပ်သည့်ဘေးများ ပိုမိုဖြစ်ပွားလာနိုင်သည်ကို အထူးသတိပေးထားသည်။ ကမ္ဘာကြီးပူနှေးလာမှုကြောင့် အယ်လ်နီညိုဖြစ်စဉ်များ နှစ်စဉ်ပေါ်ပေါက်လာပြီး ရေနှင့်ဆက်သွယ်နေသည့် ဘေးအန္တရာယ်များ ပိုမိုဖြစ်ပွားစေနိုင်သည်။ အင်အားပြင်း ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းကဲ့သို့ မုန်တိုင်းကြီးများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ ပုံမှန်မဟုတ်သော မိုးရွာသွန်းမှုဖြစ်စဉ်များ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းနှင့် ဆိုးရွားပြင်းထန်သည့် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်များ၊ လျှပ်တစ်ပြက်ကြီးခြင်းနှင့် ပုံမှန်ထက်ပိုမိုသည့် ရေကြီး ရေလျှံအန္တရာယ်များဖြစ်လာနိုင်သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း သဘာဝဘေးဖြစ်ပွားမှုအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ဥရောပနိုင်ငံ များ၌ ပြင်းထန်သည့် အပူလှိုင်းကျရောက်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၆၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ပြီး ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မိုးခေါင်ရေရှားခြင်း၊ ရေကြီးခြင်း၊ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ ငလျင်လှုပ်ခြင်းစသည်တို့ကြောင့် လူပေါင်းထောင်ချီ၍ သေဆုံးခဲ့ပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု များခဲ့သည်။ ယခု ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် တူကီယိုနှင့် ဆီးရီးယားနယ်စပ်တွင် အင်အား ၇ ဒသမ ၈ ရစ်ချ်တစ်စကေးရှိ ငလျင်လှုပ်ခဲ့သဖြင့် လူငါးသောင်းကျော် သေဆုံးပြီး အမြောက်အမြားဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ မကြာသေးမီက အာဖဂန်နစ္စတန် တွင် ငလျင်လှုပ်မှုကြောင့် လူပေါင်းထောင်ချီသေဆုံးခဲ့သည်။ အလားတူတောင်တရုတ် ပင်လယ်တွင် မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်မှုကြောင့် လူအမြောက်အမြားနှင့် အဆောက် အအုံများ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၀၈ ခုနှစ် မေလ ၂ ရက်နေ့က အင်အားအလွန်ပြင်းထန်သော နာဂစ်မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီးအတွင်းရှိ လူပေါင်းတစ်သိန်းကျော် သေဆုံးခဲ့ပြီး လူသန်းနှင့်ချီ၍ မုန်တိုင်းဒဏ် ကိုခံစားခဲ့ကြရသည်။ ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများကို ဆယ်စုနှစ်ချီ၍ ပြန်လည်ကုစား ခဲ့ရသည်။ အလားတူ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် အင်အားအလွန်ပြင်းထန်သည့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့ တွင် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ သို့သော် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နိုင် မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများသော်လည်း လူ့အသက်သေဆုံးမှုများ သိသာစွာ လျော့နည်းခဲ့သည်။

မိုခါမုန်တိုင်းအစပျိုးစဉ်က နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲကိုယ်တိုင် စောင့်ကြည့် လေ့လာလမ်းညွှန်မှုများပေးခဲ့ပြီး မုန်တိုင်းဝင်ရောက်သည့်အခါတွင်လည်း တုံ့ပြန်မှု လုပ်ငန်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ အဆင့်လိုက်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့၍ နာဂစ် မုန်တိုင်းနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက သေဆုံးမှုနှင့်ဆုံးရှုံးမှု အဆပေါင်းများစွာ လျော့ချနိုင်ခဲ့ သည်။ တုံ့ပြန်ကူညီရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ အကူအညီမရသူမရှိစေရ မူဝါဒနှင့်အညီ တက်ညီလက်ညီ ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် အချိန်တိုကာလအတွင်း မူလအခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်သည် သတ္တလောက၏ ဖြစ်ပျက်အရှိတရားဖြစ်သည်။ နိုင်ငံကြီးငယ်မရွေး၊ လူတန်းစားမရွေး၊ အယုတ်အလတ်မရွေး အားလုံးကြုံတွေ့နိုင် သော သဘာဝတရားဖြစ်သည်။ နိုင်ငံကြီးများတွင် သဘာဝဘေးကို ကြီးမားပြင်းထန် စွာကြုံတွေ့သော်လည်း ထိခိုက်သေဆုံးမှုကို အနည်းဆုံးသို့လျော့ချနိုင်ပြီး ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကို အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်နိုင်သည်မှာ ချမ်းသာကြွယ်ဝမှုနှင့် ကြိုတင် ပြင်ဆင် စနစ်တကျဆောင်ရွက်နိုင်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဖွံ့ဖြိုးမှုအားနည်းသည့် နိုင်ငံ၊ ဆင်းရဲမှုနှုန်းများသည့်နိုင်ငံ၊ ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်နိုင်ခြေများသည့်နိုင်ငံ များတွင် အားနည်းသူပြည်သူများ ထိခိုက်ခံစားရမှု ပိုမိုများပြားသည်။ ဆင်းရဲမှု ကြောင့် ဆင်းရဲတွင်းသို့ ပိုမိုကျရောက်နိုင်ခြေများခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်ရာ အနာဂတ်တွင် သဘာဝဘေးနှင့်အတူယှဉ်တွဲ ရပ်တည်နေထိုင်ရမည့် အခြေအနေများပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်လာပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကို နိုင်ငံများ အားလုံး ပိုမိုကြုံတွေ့လာကြရတော့မည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ချမ်းသာ ကြွယ်ဝသည့်နိုင်ငံမဟုတ်သော်လည်း ပြည်တွင်းအင်အားစွမ်းပကားများ၊ နိုင်ငံ တော်ကို ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုသူများ၏ ကြိုတင်ပြင်ဆင် စနစ်တကျမြော်မြင် ဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကို ကြုံကြုံခံနိုင်ပြီး ထိခိုက်နိုင်ခြေများ ကို အနည်းဆုံးသို့ လျော့ချနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်ထား ပါကြောင်း။ ။

၂၀၂၃ ခုနှစ် (၂၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဦးတည်ချက်(၄)ရပ်

- ၁။ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်မြင့်မားရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မပျောက် ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- ၂။ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအမွေအနှစ်များနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာ များ မပျောက်ပျက်စေရန် ဖော်ထုတ်၊ ထိန်းသိမ်း၊ မြှင့်တင်ရေး၊
- ၃။ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအကြားတွင် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ထပ်တူ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ ပိုမိုထွန်းကားပြန့်ပွားနေစေရေး၊
- ၄။ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့အတွက် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။

သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များ ပူဇော်ကန်တော့ပွဲအတွက် အလှူငွေများလှူဒါန်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၀
မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းက ကြီးမှူးကျင်းပမည့် ၁၃၈၅ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံစာဆိုတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် (၃၆) ကြိမ်မြောက် သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များ ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ အတွက် စေတနာရှင်များက အလှူငွေများ ဆက်လက်လှူဒါန်း လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းနှင့် သာကေတမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း

တို့က အလှူငွေကျပ် နှစ်သိန်းစီ၊ ဦးဖေသက်ညွန့်(ဆွေဇင်ညွန့်) မိသားစု၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြကျော် (မောင်မြကျော်)နှင့် လေအန်ကုန်းစာပေရပ်ဝန်းတို့က ငွေကျပ် တစ်သိန်းစီ၊ မိတ္ထီလာမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ထွဏ်း (တင်တော်)နှင့် မိတ္ထီလာမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း တို့က ငွေကျပ်ငါးသောင်းစီ၊ ဆရာပန်းမျိုးခင် (တောင်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်) နှင့် စာရေးဆရာမင်းမြတ်မိုး(မန်းမြေ) အောင်မြေသာစံ မြို့နယ်တို့က အလှူငွေကျပ်နှစ်သောင်းစီ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး)၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးညွန့်တင်(မောင်ငြိမ်းသူ-ကြို့ပင်ကောက်)၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး များဖြစ်ကြသည့် ဦးအောင်သန်းဦး(ပုသိမ်အောင်သန်းဦး)နှင့် ဦးအောင်ကြည်(အောင်ကြည်ညွန့်-တက္ကသိုလ်)တို့က လက်ခံ ရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။
အလှူငွေဖြစ်စေ၊ အလှူပစ္စည်းဖြစ်စေ လှူဒါန်းလိုပါက မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း အမှတ် (၁၇၃/၁၇၅) ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (အလယ်) ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့ ဖုန်း ၀၁-၂၅၂၄၁၇၊ ၀၉-၄၅၀၀၉၀၉၀၆ တို့သို့ ဆက်သွယ် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် ၂၀ - ၁၀ - ၂၀၂၃				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၇၀၀	၈,၇၀၀	၅၁	၄၄၃,၇၀၀
MTSH	၃,၀၀၀	၃,၀၀၀	၁၈၃	၅၄၉,၀၀၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၂	၁၅,၈၀၀
FPB	၁,၇၀၀	၁,၇၀၀	၁၀	၁၇,၀၀၀
TMH	၂,၆၀၀	၂,၆၅၀	၃၅	၉၁,၇၅၀
EFR	၂,၁၀၀	၂,၁၀၀	၁,၈၄၁	၃,၇၈၇,၅၅၀
AMATA	၄,၉၀၀	၄,၉၀၀	၁၄	၆၈,၆၀၀
MAEX	၁,၇၅၀	၁,၇၀၀	၃,၂၂၂	၅,၅၃၁,၀၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊	အယ်ဒီတာများ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သတင်းထောက်များ	- ဦးသန်းတင်အောင်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
		စာပြင်	- ဒေါ်ခိုင်သန္တာရွှေနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၅၂၄၁၇
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၁၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၅၂၄၁၇၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၅၂၄၁၇၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၃၁

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊
ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်
ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။
Gmail themirror.npt@gmail.com
www.facebook.com/themirroredaily



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲများ ကျင်းပရောင်းချခဲ့မှု၊ မြန်မာ့ပုလဲများ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ရောင်းချနိုင်မှု၊ ကျောက်မျက်ရတနာပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းကို ကြည့်ရှုစဉ်။

ရှေ့ဖုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသူများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ကျောက်မျက် လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် ကျောက်မျက်ရတနာ ပြပွဲများ ကျင်းပ ရောင်းချခဲ့မှု၊ မြန်မာ့ပုလဲ များ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ရောင်းချနိုင်မှု၊ ကျောက်မျက်ရတနာပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက် ရတနာပြပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းကို ကြည့်ရှုကြ သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်း အနား တက်ရောက်လာကြသူများ သည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့

ကျောက်မျက် ရတနာပြပွဲ၌ ရောင်းချရန် မဏိရတနာ ကျောက်စိမ်းခန်းမအတွင်း ပြသ ထားသော ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်မျက်အတွဲများနှင့် ပုလဲ အတွဲများကို လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုအပေါ် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ် သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပုဂ္ဂလိက ကျောက်မျက်ရတနာ အချောထည် အရောင်းပြခန်းများ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေမှုကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ခန်းမအပြင် ဘက်တွင် ခင်းကျင်းပြသထား သည့် ကျောက်စိမ်းရိုင်းအတွဲ များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ နိုင်ငံတော်အတွက် နိုင်ငံခြား ဝင်ငွေရရှိရန်နှင့် နိုင်ငံသားများ စာမျက်နှာ ၄ သို့ >>>

အတွက်စီးပွားရေးအကျိုးဖြစ်ထွန်း မှုများ ရရှိနိုင်စေရန်အတွက် တူးဖော် ထုတ်လုပ်ထားသည့် ကျောက်မျက် ရတနာများကို ရောင်းချနိုင်မည့် မြန်မာ့ ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲများကို ၁၉၆၄ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ကျင်းပခဲ့ သည်။ ယခုရတနာပြပွဲတွင် ပုလဲ အတွဲပေါင်း ၃၀၀၊ ကျောက်မျက် အတွဲပေါင်း ၁၆၀ နှင့် ကျောက်စိမ်း အတွဲပေါင်း ၄၀၂၅ တွဲ တို့ကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချ ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပုလဲအတွဲ နှင့် ကျောက်မျက်အတွဲတို့ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ကြမ်းခင်း ဈေးသတ်မှတ်ထားကာ ဝယ်ယူခွင့် ရရှိသည့် ပြည်ပရတနာကုန်သည် များအနေဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ၊ ယူရိုငွေ၊ ယွမ်ငွေ၊ ထိုင်းဘတ်ငွေ တို့ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်း ရတနာကုန်သည်များ အနေဖြင့် ကျပ်ငွေဖြင့်လည်းကောင်း ပေးချေ ဝယ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ၌ ရောင်းချရန် ခင်းကျင်းပြသထားသော ကျောက်စိမ်းအတွဲများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ၌ ရောင်းချရန် မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ အပြင်ဘက်တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသော ကျောက်စိမ်းရိုင်းအတွဲများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

- ❖ ကျောက်စိမ်းအတွဲများ ရောင်းချရာတွင် အုပ်စု(၃)စုခွဲခြားထားပြီး နိုင်ငံခြားငွေ ရရှိရန်အတွက် ကျောက်စိမ်းအတွဲအုပ်စု (အေ)နှင့်(ဘီ)ဖြင့် လည်းကောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းရှင်များကို အားပေးမြှင့်တင်ရန် အတွက် အုပ်စု(စီ)ဖြင့် လည်းကောင်း သတ်မှတ်ထား
- ❖ ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၅၀၀ ပါဝင်သည့် အုပ်စု (အေ)ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ကြမ်းခင်း ဈေးသတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်ပရတနာ ကုန်သည်များသာမက ပြည်တွင်းရတနာ ကုန်သည်များပါ အမေရိကန်ဒေါ်လာ၊ ယူရိုငွေ၊ ယွမ်ငွေ၊ ထိုင်းဘတ်ငွေစသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပေးချေဝယ်ယူရမည်

»» စာမျက်နှာ ၃ မှ

ကျောက်စိမ်းအတွဲများ ရောင်းချရာတွင် အုပ်စု(၃)စုခွဲခြားထားပြီး နိုင်ငံခြားငွေ ရရှိရန်အတွက် ကျောက်စိမ်းအတွဲအုပ်စု(အေ)နှင့် (ဘီ)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းရှင်များကို အားပေးမြှင့်တင်ရန်အတွက် အုပ်စု(စီ)ဖြင့်လည်းကောင်း သတ်မှတ်ထားသည်။

ပေးချေဝယ်ယူရမည့်

ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၅၀၀ ပါဝင်သည့် အုပ်စု(အေ)ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ကြမ်းခင်းဈေးသတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်ပရတနာကုန်သည်များသာမက ပြည်တွင်းရတနာကုန်သည်များပါ အမေရိကန်ဒေါ်လာ၊ ယူရိုငွေ၊ ယွမ်ငွေ၊ ထိုင်းဘတ်ငွေစသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပေးချေဝယ်ယူရမည်ဖြစ်သည်။

ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၁၇၃၃ တွဲပါဝင်သည့် အုပ်စု(ဘီ)ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ကြမ်းခင်းဈေးသတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်ပရတနာကုန်သည်များ အနေဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းရတနာကုန်သည်များအနေဖြင့် ကျပ်ငွေ(သို့မဟုတ်) နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လည်းကောင်း ပေးချေဝယ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ကျပ်ငွေဖြင့် ကြမ်းခင်းဈေးသတ်မှတ်ထားသည့် MSME လုပ်ငန်းရှင်များကို အားပေးမြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ရောင်းချသည့် ကျောက်စိမ်းအတွဲ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ပုဂ္ဂလိကကျောက်မျက်ရတနာ အချောထည်အရောင်းပြခန်းများ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

၁၇၉၂ တွဲပါဝင်သည့် အုပ်စု(စီ)ကို ကျပ်ငွေဖြင့် ကြမ်းခင်းဈေးသတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်တွင်းရတနာကုန်သည်များကသာ ကျပ်ငွေဖြင့် ပေးချေဝယ်ယူခွင့်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခု ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

- ☆ ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၁၇၃၃ တွဲပါဝင်သည့် အုပ်စု(ဘီ)ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ကြမ်းခင်းဈေးသတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်ပရတနာကုန်သည်များအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းရတနာကုန်သည်များအနေဖြင့် ကျပ်ငွေ (သို့မဟုတ်) နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်လည်းကောင်း ပေးချေဝယ်ယူနိုင်မည်
- ☆ MSME လုပ်ငန်းရှင်များကို အားပေးမြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ရောင်းချသည့် ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၁၇၉၂ တွဲပါဝင်သည့် အုပ်စု(စီ)ကို ကျပ်ငွေဖြင့် ကြမ်းခင်းဈေးသတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်တွင်းရတနာကုန်သည်များကသာ ကျပ်ငွေဖြင့် ပေးချေဝယ်ယူခွင့်ရှိ



၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပရတနာကုန်သည်များ ပုလဲအတွဲများ၊ ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်မျက်အတွဲများကို စိတ်ကြိုက်လေ့လာကြည့်ရှုကြစဉ်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ စတင်ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ပထမနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရတနာကုန်သည်များဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိသည်။
နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရတနာကုန်သည်များသည် ခန်းမအတွင်းပြသထားသည့် ပုလဲအတွဲများ၊ ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်မျက်အတွဲများနှင့် ခန်းမအပြင်ဘက် သတ်မှတ်နေရာများအလိုက် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ကျောက်စိမ်းအရိုင်းအတွဲများကို စိတ်ကြိုက်လေ့လာကြည့်ရှုကြသည်။
ထို့နောက် ရတနာကုန်သည်များသည် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့်

ရောင်းချမည့် ပုလဲအတွဲများနှင့် ကျောက်မျက်အတွဲများအတွက် ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာများကို သက်ဆိုင်ရာ တင်ဒါပုံးများအတွင်းသို့ ထည့်သွင်းကြသည်။
ပုလဲအတွဲများကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်တွင် စတင်ခင်းကျင်းပြသပြီး အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နှင့် ၂၂ ရက်တို့တွင် ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်၍ ကျောက်မျက်အတွဲများကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ခင်းကျင်းပြသပြီး အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်တွင် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကာ ကျောက်စိမ်းအတွဲများကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ခင်းကျင်းပြသပြီး အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ထို့ပြင် မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမအတွင်း၌ ကျောက်မျက်

ရတနာနှင့် လက်ဝတ်ရတနာအရောင်းဆိုင်များကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိရာ လာရောက်လေ့လာဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။
ယခုရတနာပြပွဲတွင် ပုလဲအတွဲပေါင်း ၃၀၀၊ ကျောက်မျက်အတွဲပေါင်း ၁၆၀ နှင့် ကျောက်စိမ်းအတွဲပေါင်း ၄၀၂၅ တွဲတို့ကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကာ ပုလဲအတွဲများကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ကြမ်းခင်းဈေးသတ်မှတ်ထားပြီး ဝယ်ယူခွင့်ရရှိသည့် ပြည်ပရတနာကုန်သည်များအနေဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ၊ ယူရိုငွေ၊ ယွမ်ငွေ၊ ထိုင်းဘတ်ငွေတို့ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းရတနာကုန်သည်များအနေဖြင့် ကျပ်ငွေဖြင့်လည်းကောင်း ပေးချေဝယ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပေကျင်းမြို့တွင် ကျင်းပသော တတိယအကြိမ် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်ပြီး ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး (၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရင်မောင်ညွန့် အပါအဝင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စက်မှုဝန်ကြီး ဌာနတို့မှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီး များ ပါဝင်သော မြန်မာကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့သည် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့တွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်နှင့် ၁၈ ရက်တို့တွင် ကျင်းပ သော တတိယအကြိမ် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ် (Third Belt and Road Forum for International Cooperation) သို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက် ညပိုင်းက မြန်မာနိုင်ငံသို့ လေကြောင်းခရီးစဉ်ဖြင့် ပြန်လည် ရောက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်းကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာတရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

(၁၀)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် တတိယအကြိမ် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်ကို အရည်အသွေးမြင့် ပိုးလမ်းမ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကို ဖော်ဆောင်၍ စီမံကိန်းတွင်ပါဝင် သည့် နိုင်ငံများအားလုံး၏ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် သာယာဝပြော



ရေးအတွက် အတူလက် တွဲ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအစီအစဉ် (Third Belt and Road Initiative) စတင်ခဲ့သည့် (၁၀)နှစ်ပြည့် အထိမ်း အမှတ်အဖြစ် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး အရည်အသွေးမြင့် ပိုးလမ်းမ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကို ဖော်ဆောင်၍ နိုင်ငံများအားလုံး၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် သာယာ ဝပြောရေးအတွက် အတူလက်တွဲ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ (High-quality Belt and Road Cooperation: Together for Common Development and Prosperity) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြုလုပ်သည့် ယခုနှစ် Belt and Road ဖိုရမ်အား High-Level Forum on Digital Economy ၊ High Level Forum on Green Development နှင့် High Level Forum on Connectivity ဟူ၍ High-Level Forum သုံးခုနှင့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ ခြောက်ခုတို့ဖြင့် တစ်ပြိုင်တည်း ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင် ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ဦးဆောင်သည့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည် High-Level Forum on Digital Economy သို့တက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ပြည်သူ့ခန်းမဆောင်၌ကျင်းပ ဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်း က China Great Hall ပြည်သူ့ ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပပြီး တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ် ပေးသည်။ မွန်လွှဲပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးသည် China National Convention Center (CNCC) ၌ ပြုလုပ်သည့် High-level Forum on Digital Economy သို့တက်ရောက်ခဲ့သည်။ Digital Economy Forum တွင် ချီလီနိုင်ငံ၊ အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၊ ကွန်ဂိုနိုင်ငံ၊ ကင်ညာနိုင်ငံ၊

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံ၊ နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံနှင့် ဂရိနိုင်ငံတို့မှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင် တို့က ၎င်းတို့ နိုင်ငံအသီးသီး တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေ များ၊ BRI စီမံကိန်းများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့် ပြည်တွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ် အခြေခံအဆောက် အအုံများ တည်ဆောက်ခြင်းတွင် ပါဝင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မည့် အခွင့် အလမ်းများကို Leaders Statement များအဖြစ် ရှင်းလင်း ပြောကြားကြသည်။ ယင်းဖိုရမ်တွင် ဒုတိယဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး က “The Opportunities of Digital Economy for shared benefits and mutual learning” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် BRI မိတ်ဖက်နိုင်ငံ ၁၅ နိုင်ငံမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေး ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများနှင့်အတူ Speaker အဖြစ် ပါဝင်ဆွေးနွေး ခဲ့သည်။

မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာန (၂) ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်နှင့် စက်မှု ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရင်မောင်ညွန့် တို့သည် Thematic Session on People-to-people Bonds သို့ လည်းကောင်း၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်း ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးလှမောင်သိန်း ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် High-Level Forum on Green Development သို့လည်းကောင်း တက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တတိယအကြိမ် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဖိုရမ် တွင် “Beijing Initiative on the Belt and Road International Digital Economy Cooperation” နှင့် “Initiative on International Trade and Economic Cooperation Framework for Digital Economy and Green

Development” ပူးတွဲကြေညာ ချက်တို့ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်က စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရင်မောင်ညွန့်သည် တရုတ်နိုင်ငံ China Association of Science and Technology မှ တာဝန်ရှိသူ များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး စက်မှုဝန်ကြီး ဌာနမှ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် သက်မွေး သင်တန်းကျောင်းတွင် လျှပ်စစ် ကားများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှု ဆိုင်ရာ သင်တန်းများအတွက် သင်ကြားရေးတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အခြေအနေ များနှင့် သတ္တုဗေဒဆိုင်ရာနှင့် စက်မှုနည်းပညာကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မှု အခြေအနေများ ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဂုဏ်ပြုညစာ စားပွဲသို့ တက်ရောက် အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက် ညပိုင်း တွင် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်တို့သည် တတိယ အကြိမ်ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ် အထိမ်း အမှတ်အဖြစ် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က တည်ခင်းစေခဲ့သည့် ဂုဏ်ပြု ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့ ကြသည်။ ယခုကျင်းပသည့် ဖိုရမ်တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၂၅ နိုင်ငံမှ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲများ၊ ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် နိုင်ငံပေါင်း ၁၅၀ မှ ဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့် အရာထမ်း ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း ၃၀ ကျော် တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်များ အပါ အဝင် စုစုပေါင်း ၄၀၀၀ ခန့် ပါဝင် တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၈၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံသိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုကော်မတီ အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀ (၈၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံသိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုကော်မတီ (84th Meeting of ASEAN Committee on Science, Technology and Innovation - COSTI-84) နှင့် ဆက်စပ် ဆက်သွယ်မှုများ အစည်းအဝေးကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ Bohol မြို့ “Bellevue Resort” တွင်အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ရာ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ စိုင်းကျော်နိုင်ဦးနှင့် COSTI နည်းပညာဆက်သွယ်မှု အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ COSTI 84 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်သတင်းအချက် အလက်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း

အတွင်းဝန် Mr. Mohammad Nazri Mohammad Yusof က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဖိလစ်ပိုင် နိုင်ငံ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန Undersecretary Dr. Leah J. Buendia က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် စကားပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ASEAN Textile S&T Exposition ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပပြီး ASEAN နိုင်ငံအလိုက် Textile နည်းပညာနှင့် ရိုးရာအဝတ် အစားများ ခင်းကျင်းပြသခဲ့သည်။ COSTI နည်းပညာဆက်သွယ်မှုအလိုက် ဆွေးနွေးချက်များကို COSTI ကော်မတီ အစည်း အဝေးတွင် တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး အာဆီယံနိုင်ငံ များအကြား ASEAN Technology Hub ထူထောင် ခြင်း၊ Artificial Intelligence ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး



ပွဲများကျင်းပရေး Network on Bio-Circular and Green Economy ၊ ဒေသတွင်း သုတေသနအခြေခံ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာအကောင်အထည် ဖော်ရေးကိစ္စများ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ပြီး အာဆီယံနှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့ များဖြစ်သည့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အင်္ဂလန်၊ ဥရောပသမဂ္ဂတို့နှင့် သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့်

တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဆိုင်ရာ သုတေသနများ စာတမ်း ရွေးချယ်အတည်ပြုခြင်း၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ နှင့် ညီလာခံများပူးတွဲကျင်းပရေးနှင့် အမျိုးသမီး သုတေသနပညာရှင်များ ပိုမိုပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပေးနိုင်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နယ်ချဲ့မီဒီယာ၊ ဒီမိုကရေစီ၊ ရေနံနိုင်ငံရေး၊ အကြမ်းဖက်မှုဝေါဟာရရှင်းတမ်း

ယခင်ကာလက နိုင်ငံတကာအခြေအနေ(ကမ္ဘာ့အခြေအနေ)သည် ယခု(မျက်မှောက်ကာလ) အခြေအနေများနှင့် ထူးခြားနားဟုဆိုရပေမည်။ ယခင်ကာလသည် အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ မိမိတို့နိုင်ငံ၊ မိမိတို့လူမျိုး ကောင်းကျိုးညီညာစွာ ဆောင်ရွက်ကြပြီးပေးနေကြသော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုကို အရင်းရှင်စက်မှုနိုင်ငံများမှ လောဘလွန်၊ မောဟကျွံ၊ မာနတံခွန်ထူနေကြသည့် ကမ္ဘာ့လက်တစ်ဆုပ်စာမျှသာရှိသော နယ်ချဲ့သမားများက စွက်ဖက်ကျူးကျော် တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ချုပ်ကိုင် ကုပ်သွေးစုပ်ဒုက္ခပေးခဲ့ကြသည်။ ယနေ့ခေတ် ထိုနယ်ချဲ့နိုင်ငံတွင် နောင်တ၊ သံဝေဂ၊ အသိမှန်တွေ့ရပြီး ဥပုသ်စောင့်ကုန်ကြပြီလား။ ကမ္ဘာသူ ကမ္ဘာသား (မြန်မာများအပါအဝင်) အားလုံးက နယ်ချဲ့အုပ်စု၏ လုပ်ဆောင်နေမှုအဝဝတွင် ကမ္ဘာ့အန္တရာယ် ပို၍ပင်ဆိုးလာပါသေးတယ်ဟု ပြောပြနေကြပေပြီ။

တက္ကသိုလ်မြတ်သူ

မျက်မှောက်ကာလတွင် နယ်ချဲ့အုပ်စု၏ ကောက်ကျစ်ယုတ်မာသော နယ်ချဲ့လက်သစ်ဝါဒ (Neo-colonialism) ကို ဒီမိုကရေစီစကားလုံး၊ လူ့အခွင့်အရေးစကားလုံး တွင်တွင်သုံးကာ သတင်းမီဒီယာလက်ဝါးကြီးအုပ်လုပ်ရပ်ဖြင့် တစ်ဖက်သတ် ဝါဒဖြန့်နှံ့တိုက်၊ ထင်ရာစိုင်းလာနေသည်ကို မွေးရာပါ အကောင်းပကတိ၊ မံသစကျွံမျက်စိဖြင့် ကြည့်သောသူတိုင်း မြင်နေကြသည်။ ကိုယ်ပိုင် သောတနားဖြင့် နားထောင်သူတိုင်း ကြားနေကြ၏။ အမေက မွေးပေးသည်ဆိုဆို၊ သဘာဝအရ ပါလာသည်ဆိုဆို၊ ဘုရားသခင်က ဖန်ဆင်းသည်ဆိုဆို လူတိုင်းတွင် မွေးရာပါဖြစ်သော ကိုယ်ပိုင်ဦးနှောက်ကို အသုံးပြု၊ တွေးတောဆင်ခြင်၊ သုံးသပ်တတ်သူတိုင်း သိနေကြရမည်။ အသိတရားကိုယ်စီမြဲနေလျှင် ဘာကလွဲမှားသည်၊ ဘာကမှန်သည်ကို သိနိုင်ကြပါသည်။ မိမိတို့လူသားတိုင်း ပိုင်ဆိုင်ထားသော မြင်ခြင်း၊ ကြားခြင်း၊ သိခြင်းအခွင့်အရေးကို အသုံးမပြုလျှင် ကျားငစဉ်းလဲ၏ ခံတွင်းထဲ ကိုယ်တိုင် သက်ဆင်းရမည့်အခြေအနေ ဖြစ်နေလေသည်။

မျက်မှောက်ကာလတွင် နယ်ချဲ့အုပ်စု၏ ကောက်ကျစ်ယုတ်မာသော နယ်ချဲ့လက်သစ်ဝါဒ (Neo-colonialism) ကို ဒီမိုကရေစီစကားလုံး၊ လူ့အခွင့်အရေးစကားလုံး တွင်တွင်သုံးကာ သတင်းမီဒီယာလက်ဝါးကြီးအုပ်လုပ်ရပ်ဖြင့် တစ်ဖက်သတ် ဝါဒဖြန့်နှံ့တိုက်၊ ထင်ရာစိုင်းလာနေသည်ကို မွေးရာပါ အကောင်းပကတိ၊ မံသစကျွံမျက်စိဖြင့် ကြည့်သောသူတိုင်း မြင်နေကြသည်။ ကိုယ်ပိုင်သောတနားဖြင့် နားထောင်သူတိုင်း ကြားနေကြ၏။ အမေက မွေးပေးသည်ဆိုဆို၊ သဘာဝအရ ပါလာသည်ဆိုဆို၊ ဘုရားသခင်က ဖန်ဆင်းသည်ဆိုဆို လူတိုင်းတွင် မွေးရာပါဖြစ်သော ကိုယ်ပိုင်ဦးနှောက်ကို အသုံးပြု၊ တွေးတောဆင်ခြင်၊ သုံးသပ်တတ်သူတိုင်း သိနေကြရမည်။ အသိတရားကိုယ်စီမြဲနေလျှင် ဘာကလွဲမှားသည်၊ ဘာကမှန်သည်ကို သိနိုင်ကြပါသည်။ မိမိတို့လူသားတိုင်း ပိုင်ဆိုင်ထားသော မြင်ခြင်း၊ ကြားခြင်း၊ သိခြင်းအခွင့်အရေးကို အသုံးမပြုလျှင် ကျားငစဉ်းလဲ၏ခံတွင်းထဲ ကိုယ်တိုင် သက်ဆင်းရမည့်အခြေအနေဖြစ်

မုသားသတင်းဖြင့် လမ်းဖောက် မန္တလေးတက္ကသိုလ် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး (ငြိမ်း) ဦးကိုလေး သုတေသနပြု လေ့လာရေးသားခဲ့သည့် သီပေါမင်းနှင့် နယူးယောက်တိုင်းမံသတင်းစာ စာအုပ်ကို ပုဂံစာအုပ်တိုက်က ထုတ်ဝေခဲ့သည်။ ဤစာရေးသူသည် ဆရာကြီးဦးကိုလေး၏ ထိုစာအုပ်ပါ အကြောင်းအရာ အချက်အလက်များကို ထုတ်နုတ်ခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၁၂၀ က နယ်ချဲ့ဓာတ်ပြားဟောင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာတွင် နှစ်ကြိမ်မက၊ သုံးကြိမ်မျှ ရေးသားတင်ပြခဲ့ဖူးသည်။ လန်ဒန်ထုတ် ဒေလီနေယူးစ်၊ လန်ဒန်ဆန်းဒေးတိုင်းမံ စသည့်သတင်းစာများနှင့် အမေရိကန်ထုတ် နယူးယောက်တိုင်းမံသတင်းစာများတွင် ၁၈၇၉ ခုနှစ်နှင့် ၁၈၈၀ ပြည့်နှစ်၊ ၁၈၈၅ ခုနှစ်များအတွင်းက မမှန်မကန် နယ်ချဲ့ကျူးကျော်မှု လမ်းစဉ်ကို မုသားသတင်းဖြင့် လမ်းဖောက်ပေးခဲ့ကြသည်။

များကို တာဝန်ပေးခဲ့သကဲ့သို့ ယနေ့ မြန်မာဘုရင် အရိုင်းအစိုင်းကို တိုက်ခိုက်ပြီး သွန်သင်ရန် ငါတို့ အင်္ဂလိပ်များကို သဘာဝတရားကြီးက တာဝန်ပေးပြန်ပြီ”ဟူ၍ ကူလီကူမာများ ရေးခဲ့သည်။ အထိရောက်ဆုံး လက်နက်ကိရိယာအဖြစ်သုံးခဲ့ ယနေ့ခေတ် အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျာမနီစသည့် နယ်ချဲ့ဝါဒရှင်နိုင်ငံများမှ စာနယ်ဇင်း သတင်းမီဒီယာများက မြန်မာအပါအဝင် ကမ္ဘာကို သတင်းလိမ်၊ သတင်းမှား၊ သတင်းစောက်ထိုး၊ သတင်းပြောင်းပြန်များ အုံလိုက်ကျင်းလိုက် လုပ်ကြံရေးသား လွှင့်ထုတ်ယုတ်မာနေကြသည်မှာ အဆန်းမဟုတ်ပေ။ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၁၄၄ နှစ် (၁၈၇၉ ခုနှစ်ကတည်းက) သတင်းမီဒီယာများကို နယ်ချဲ့လုပ်ငန်း၏ အထိရောက်ဆုံး လက်နက်ကိရိယာအဖြစ် သုံးခဲ့သည်ကို မေ့ထား၍မဖြစ်။ ကိုယ်ပိုင်မျက်စိ၊ နား၊ ဦးနှောက် အသုံးပြုနေသည့်မြန်မာတိုင်း သိနေကြသည်။ အနောက်နယ်ချဲ့အုပ်စု၏ “ကျိုးကန်းတစ်အုပ်ပမာ” မီဒီယာများ၊ နယ်ချဲ့နောက်လိုက် မီဒီယာသမားများက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၀၈ ခုနှစ် မေလက ပြည်သူ့ ၂၅ သန်းနီးပါးက ထောက်ခံမဲပေး၊ အတည်ပြုထားခဲ့သော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ နယ်ချဲ့နှင့် ပေါင်းပြီး မဲလိမ်၊ မဲခိုး ထောင်းလဲမောင်းထခဲ့သော ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲမသမာမှုများ၊ ဆန္ဒမဲ ၁၀ သန်းကျော် ကလိမ်ကျခဲ့မှုများ၊ မဲမသမာမှုကို

စွပ်စွဲမှုရှိလျှင် ဖြေရှင်းမှုရှိရမည့်အစား မဖြေမရှင်း (ဖြေရှင်းရန်ကလည်း ၎င်းမဲသူခိုးများဘက်တွင် အကြောင်းပြချက်လုံးဝမရှိ) ဘဲနေခဲ့သဖြင့် အခြေခံဥပဒေအရ ယာယီသမ္မတနှင့် ကာလအစည်းအဝေးက နိုင်ငံကို အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာရတော့သည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ အရေးပေါ်အခြေအနေဆိုးဖြင့် နိုင်ငံတော်မပြိုမလဲ၊ ပြည်သူတို့ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် မပြိုကွဲရန် တပ်မတော်က ကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကို အရေးပေါ်အခြေအနေ လွန်မြောက်အောင်ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ပေးခဲ့သည်။ စင်စစ်အခြေခံဥပဒေအရ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကို တာဝန်ပေးခြင်းသာဖြစ်သည်။ အာဏာထိန်းသည်ဟူသော အသုံးအနှုန်းကို အာဏာသိမ်းသည်ဟု ရောကြိတ်လာကြသော နယ်ချဲ့အုပ်စုနှင့် ပြည်တွင်းမှ ပုဆိန်ရိုးအုပ်စုတို့ အတိုင်အဖောက်ညီညီ ပြဿနာရှာကြသည်။ ပြဿနာဖန်ကြသည်။

လူသတ်တရားခံ PDF များနေရာတွင် တပ်မတော်ကို အစားထိုးသွင်း ဝါဒဖြန့်နေကြပေသည်။ နယ်ချဲ့သမားတို့၏ ဒေါ်လာအဆိပ်၊ မီဒီယာအဆိပ်မိနေသူများ မည်သို့လိမ်လိမ် တိုင်းရင်းသားစုံမြန်မာတို့ကမူ အယုံမရှိ၊ ကိုယ်တွေ့ဖြစ်၍ သိနေကြပေသည်။ ဒီမို DEMO ဆိုသောစာလုံးမှာ မူလဂရိဘာသာ ဖြစ်ကြောင်း၊ အဓိပ္ပာယ်မှာ DEMO ပြည်သူဟူ၍ ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီသမိုင်းကြောင်း ရှေးဟောင်းအေသင်မြို့ပြနိုင်ငံခေတ် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၂၆၀၀ ကျော်က ပြည်သူများကိုယ်တိုင် ပါဝင် တက်ရောက်ကာ နိုင်ငံအတွက် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးတို့ကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်တို့ကို စာရေးသူ အကြိမ်ကြိမ်ရေးခဲ့ဖူးသည်။ ဟောခဲ့၊ ပြောခဲ့ဖူးပါသည်။ အင်္ဂလန်၊ ဗြိတိန်ခေါ် ယူကေတွင် အရင်းရှင်များက ဘုရင့်ထံမှ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ဥပဒေပြုရေး၊ တရားစီရင်ရေးအာဏာများ လက်နက်ကိုင် ပုန်ကန်တိုက်ခိုက် လုယက်ယူငင်ခဲ့ကြပြီးနောက် စက်မှုအရင်းရှင်တို့ ပေါ်ချောင်ကောင်း နှုန်းဖြင့် ချမ်းသာရန် နယ်ချဲ့ခဲ့ကြကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံး၏ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်းကို ကျူးကျော် တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ကျွန်ပြုပြီး ထိုကျွန်ပြုခံနိုင်ငံများ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ဖျက်ဆီး၍ နိုင်ငံများမှ စက်မှုကုန်ကြမ်း၊ ဓာတ်သတ္တုမျိုးစုံ၊ လောင်စာစွမ်းအင်မျိုးစုံသမာက နန်းစဉ်ပတ္တမြား၊ ရွှေငွေစိန်ကျောက် ရတနာမှန်သမျှ ပင်လယ်ခားပြင်ပယ်လုယက်၍ တစ်မျိုး၊ ခိုးယူ၍တစ်သွယ် လက်ကုန်နီကံယူသွားကြသော အဆိုပါနယ်ချဲ့များက သူတို့သည် ပါလီမန် ဒီမိုကရေစီဝါဒီများ၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ဒီမိုကရေစီ ဆိတ်သုဉ်းနေ၍ ဒီမိုကရေစီဇာတ်သွင်းပေးရဦးမည်ဟု ဆိုလာပြန်သည်။

ရေးသမျှသတင်းတစ်ပုဒ်မှမမှန်၊ သီပေါမင်းကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ မမှန်မကန် စွပ်စွဲအပုပ်ချလျက်၊ သည်ကနေ့သာ အင်္ဂလိပ်တို့က မြန်မာနိုင်ငံကို တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်လျှင် မြန်မာပြည်သူများက လိုလားထောက်ခံကြဖွယ်ရှိနေပြီဟူသော နယ်ချဲ့ နှုတ်ကြောင်းပေးသတင်းများ၊ “အလွန်တရာရိုင်းစိုင်းသော ဇူးလူးလူမျိုး (အာဖရိက)များနှင့် အာဖရိက လူမျိုးလူရိုင်းများကို ယဉ်ကျေးလာအောင် တိုက်ခိုက်ဆုံးမရန် ဘုရားသခင်က ငါတို့အင်္ဂလိပ်

သူတောင်းစားဟန်အပြည့်ဖြင့် ဖန်နေကြ ယနေ့ CRPH၊ NUG၊ PDF စသည့် အကြမ်းဖက် ဥပဒေချိုးဖျက်၊ သူပုန်သူကန်(NLD)များက ပြည်ပြေး ဘဝခံယူလျက် မြန်မာနိုင်ငံ ပြိုကွဲစေရန်၊ ကျဆုံးနိုင်ငံ(Fail State) ဖြစ်စေရန်၊ ထိုနိုင်ငံပျက်အခြေအနေကို လက်ညှိုးထိုးပြီး နယ်ချဲ့သမားလက် ရောင်းစားရန် သူတောင်းစားဟန်အပြည့်ဖြင့် သူတို့ တစ်တွေ ကောင်းစားအောင် ဖန်နေကြသည်။ ယနေ့ ၎င်းတို့၏ အကြမ်းဖက်မှုများကြောင့် ရဟန်းသံဃာ၊ သာမဏေ၊ သီလရှင်၊ ကလေးသူငယ်၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်၊ သက်ကြီးဘိုးဘွား၊ ဆရာဝန်များ၊ ကျောင်းဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားများ သေကြရသည်မှာ ၇၀၀၀ ခန့်ရှိနေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာပင် ယနေ့တိုင် မျက်နှာပြောင်တိုက် အခြေစိုက်ပြီး NUG၊ PDF တို့၏ အကြမ်းဖက်မှုကြောင့် ပြည်သူများ ၇၀၀၀ ခန့် သေရသည်ကို နယ်ချဲ့သံရုံးများက ဖုံးကွယ်ကာ သတင်းမှားများ လွှင့်ထုတ်နေကြသည်။

ပြည်သူတို့ အိုးအိမ်၊ လမ်းတံတား၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ မီးရှို့ခံရပြီး လမ်းတံတားများ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခံနေရသည်ကို အနီးကပ်မြင်နေပါလျက် ပြောင်လိမ်ပြောင်စား၊ လူသတ်တရားခံ PDF များနေရာတွင် တပ်မတော်ကို အစားထိုးသွင်း ဝါဒဖြန့်နေကြပေသည်။ နယ်ချဲ့သမားတို့၏ ဒေါ်လာအဆိပ်၊ မီဒီယာအဆိပ်မိနေသူများ မည်သို့လိမ်လိမ် တိုင်းရင်းသားစုံမြန်မာတို့ကမူ အယုံမရှိ၊ ကိုယ်တွေ့ဖြစ်၍ သိနေကြ

ပြည်သူတို့ အိုးအိမ်၊ လမ်းတံတား၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ မီးရှို့ခံရပြီး လမ်းတံတားများ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခံနေရသည်ကို အနီးကပ်မြင်နေပါလျက် ပြောင်လိမ်ပြောင်စား၊ လူသတ်တရားခံ PDF များနေရာတွင် တပ်မတော်ကို အစားထိုးသွင်း ဝါဒဖြန့်နေကြပေသည်။ နယ်ချဲ့သမားတို့၏ ဒေါ်လာအဆိပ်၊ မီဒီယာအဆိပ်မိနေသူများ မည်သို့လိမ်လိမ် တိုင်းရင်းသားစုံမြန်မာတို့ကမူ အယုံမရှိ၊ ကိုယ်တွေ့ဖြစ်၍ သိနေကြ

ပြည်သူတို့ အိုးအိမ်၊ လမ်းတံတား၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ မီးရှို့ခံရပြီး လမ်းတံတားများ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခံနေရသည်ကို အနီးကပ်မြင်နေပါလျက် ပြောင်လိမ်ပြောင်စား၊

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အထက်မြန်မာပြည်) တက္ကသိုလ်ကောလိပ် ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂၃)သို့ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာသင်ခန်းစာပို့ချ၊ အထက်မြန်မာပြည် ပုံနှိပ်စက်ရုံ(မန္တလေး)ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၂၀ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ်(အထက်မြန်မာပြည်) ရတနာပုံခန်းမ၌ တက္ကသိုလ် ကောလိပ် ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၃)မှ သင်တန်းသားများအား နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးနှင့် မီဒီယာ၏အခန်းကဏ္ဍ ဘာသာရပ် သင်ခန်းစာကို ဆွေးနွေးပို့ချရာ ပါမောက္ခချုပ်ဦးကျော်စိုး၊ ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ သင်ကြားရေး ဌာနမှ ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး)များ၊ ဆရာ ဆရာမများ တက်ရောက်ကြ သည်။

ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးတည်ထား ကိုးကွယ်မှု အခြေအနေများ၊ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့၊ စိန်ရတု လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့ပုံများ၊ နိုင်ငံတော်အဆင့် အခမ်းအနားများနှင့် ပြပွဲ/ပြိုင်ပွဲ၊ ပွဲတော်များ ကျင်းပပြုလုပ် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ၊ ဆိုင်ကလုန်း မှန်တိုင်းမီခါ တိုက်ခတ်ပြီးနောက် နိုင်ငံတော်အဆင့် ဦးဆောင်ပြီး ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ခဲ့မှု အခြေ အနေများ၊ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် NCA (၈)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပဆောင်ရွက် ခဲ့မှုများ၊ သတင်းတု/သတင်းမှား တုံ့ပြန်ရေးအတွက် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှု များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သတင်း မီဒီယာနှင့်ပတ်သက်သည့် အစည်း အဝေးနှင့် အခမ်းအနားများသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ မီဒီယာဆက်ဆံရေးနှင့် မီဒီယာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အခြေအနေများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ



ဟောပြောပို့ချ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ဆွေးနွေးပို့ချရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ လက်ရှိ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဖြစ်ထွန်းတိုးတက်မှု အခြေအနေများ၊ တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေးနှင့်စားရေရိက္ခာ ဖူလုံရေးတို့အတွက် အစိုးရ၏ အားထုတ်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက် နေမှု အခြေအနေများ၊ မာရဝိဇယ

အခြားသိသင့် သိထိုက်သည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေး ဟောပြောပို့ချခဲ့သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းမှာ ရက်သတ္တ ငါးပတ်ကြာ ဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းဖြစ်ပြီး တက္ကသိုလ် ကောလိပ်များမှ ဆရာ ဆရာမ ၃၉၇ ဦး တက်ရောက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ ညနေပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့

ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ ပုံနှိပ်ရေး နှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန အထက် မြန်မာပြည် အစိုးရပုံနှိပ်စက်ရုံ (မန္တလေး)သို့ ရောက်ရှိပြီး ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံမှာကြား သည်။ ထို့နောက် စက်ရုံအတွင်း ပုံနှိပ် ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ထုတ်ဝေရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍

ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက သာပေါင်းစက္ကူစက်ရုံမှ ယခုအခါ သတင်းစာစက္ကူ ကုန်ကြမ်းများကို နမူနာပေးပို့လာသဖြင့် သတင်းစာ တိုက်တွင် စမ်းသပ်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ နောင်တွင် ကျောင်းသုံးစက္ကူ 70 GSM အဆင့်သို့ ရောက်ရှိလာပါက ကျောင်းသုံးပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်များကို ယခုထက် အရေအတွက် ပိုမို

ရိုက်နှိပ်ပေးရန်ရှိသဖြင့် လိုအပ် သည့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပုံနှိပ်လျက်ရှိသည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း စာအုပ်များ အရည်အသွေး ကောင်းမွန် စံချိန်မီရေး၊ အချိန်မီ ပြီးစီးရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ် ကင်းရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မှာကြားခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

ရိုက်နှိပ်ပေးရန်ရှိသဖြင့် လိုအပ် သည့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပုံနှိပ်လျက်ရှိသည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း စာအုပ်များ အရည်အသွေး ကောင်းမွန် စံချိန်မီရေး၊ အချိန်မီ ပြီးစီးရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ် ကင်းရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မှာကြားခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က Online Trading အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ AD လိုင်စင်ရဘဏ်များသို့ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌက AD လိုင်စင်ရဘဏ်များသို့ Online Trading အစီအစဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးသည့် အစီအစဉ်ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ရန်ကုန် ဘဏ်ခွဲရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဆွေးနွေးပြောကြား ဦးစွာ Online Trading အစီ အစဉ် ဖြစ်ပေါ်လာခြင်း အကြောင်းရင်း၊ လက်ရှိ ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေ နှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည့် အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌက ရှင်းလင်းရာတွင် Online Trading အစီအစဉ်ကို အကောင် အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ Online Trading မဆောင်ရွက်မီ ကာလက ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်း ရှင်များ၊ ချေးငွေ အရင်း၊ အတိုး ပေးဆပ်လိုသူများ၊ အကြောင်း အမျိုးမျိုးနှင့် ငွေလွှဲပေးပို့လိုသူများ အနေဖြင့် ဘဏ်များမှတစ်ဆင့် ဝယ်လို၊ ရောင်းလိုကြောင်း တင်ပြ

ဆောင်ရွက်ခြင်းမျိုး မဟုတ်ဘဲ ပွဲစားများဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ တိုက်ရိုက်သော် လည်းကောင်း စုံစမ်းညှိနှိုင်းပြီး မိမိတို့စိတ်ကြိုက် ငွေလဲလှယ်နှုန်းကို သတ်မှတ် ရောင်းချခဲ့ကြောင်း၊ ဈေးကွက်၏ အမှန်တကယ် ဝယ်လိုအား၊ ရောင်းလိုအား ပမာဏကို စိစစ် သုံးသပ်ခြင်းမရှိဘဲ ရောင်းဝယ် ခဲ့ကြောင်း။

အတွင်းရှိ ဝယ်လိုအား၊ ရောင်းလို အားနှင့် အမှန်တကယ်ရောင်းချ နိုင်သည့် နေ့စဉ်ပမာဏကို မလိုအပ်ဘဲ ပြည်ပသို့ ငွေသား စီးဆင်းမှုမရှိစေရန် အမှန်တကယ် ငွေပေးချေရန် လိုအပ်သူများက ဈေးကွက်အတွင်း မျှမျှတတသုံးစွဲ နိုင်စေရန်၊ တစ်ဦးတစ်ယောက်၊ ကုမ္ပဏီတစ်ခုတို့မှ ဈေးကွက်ဝေစု အများစုကိုရယူပြီး ပြည်ပသို့ လွှဲပြောင်းနေခြင်းများကို မျှမျှ တတ ဖြစ်စေရန်၊ ပို့ကုန်သွင်းကုန် လိုင်စင်၊ ပို့ကုန်သွင်းကုန် ကြေညာ လွှာများမှန်ကန်မှု ရှိ မရှိဘဏ်များ

က စိစစ်နေသော်လည်း လွန်ခဲ့သော သွင်းကုန်ကြေညာ လွှာများကို ငွေပြန်လည်လွှဲပြောင်း နေသည့်ကိစ္စရပ်များ မဖြစ်သင့်၍ လည်းကောင်း၊ သွင်းကုန်တင်သွင်း သူများအနေဖြင့် အထူးသဖြင့် MIC-FDI ကုမ္ပဏီများ ငွေဝယ်ယူ ရောင်းဝယ်သည့် Platform များ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် ဖြစ်သင့်သည့် ငွေလဲလှယ်နှုန်းကို ဘဏ်များ၊ ဈေးကွက်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူ များက ပိုမိုထိန်းကျောင်းနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း။

ထို့ပြင် ဘဏ်များအနေဖြင့် Online Trading ဆောင်ရွက်ရာ တွင် သတ်မှတ်ထားသော အချက် များ၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ မူဝါဒများ ပိုမိုရှင်းလင်းစွာ နားလည် ပြီး စည်းမျဉ်းများ လိုက်နာစေရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ ဘဏ်များ က သတ်မှတ်ချက်များနှင့် မူဝါဒ များကို ပိုမိုနားလည်ပြီးဖြစ်၍ ရှေ့ဆက် ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ် ကြောင်း၊ မိမိတို့ဘဏ်က ကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ် မြန်မာနိုင်ငံ ဘဏ်များအသင်းက

ရွေးချယ်ထားသည့် အဖွဲ့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပြီး ဗဟိုဘဏ်နှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့က စောင့်ကြည့် ကြီးကြပ်၍ နေ့စဉ်လိုအပ်သည့် နိုင်ငံခြားငွေ ပံ့ပိုးပေးခြင်းတို့ကို ဝင်ရောက် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ် သည့်အပြင် ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် ငွေကြေးလွယ်ကူမှုကို ပံ့ပိုးပေးရန် SWAP facility များကိုလည်း ဘဏ်များမှတစ်ဆင့် တောင်းဆိုပါ က ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာ သည့် ဘဏ်များမှ တာဝန်ရှိသူများ က Online Trading အစီအစဉ်ကို ဗဟိုဘဏ်၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့်သာ မျှတသော ရောင်းဝယ်မှုဖြစ်စေရေး နှင့် ပထမအဆင့်တွင် အဖွဲ့တစ်ခု ကို ဘဏ်များ၊ ဗဟိုဘဏ်နှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ကိုယ်စား လှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းပြီး ဝယ်ဈေး နှုန်း၊ ရောင်းဈေးနှုန်းများကို စနစ် တကျ ကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး ကြပြီး အစည်းအဝေးကို မွန်းလွဲ ပိုင်းတွင် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ သတင်းစဉ်

ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်၌ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေး

ဘုတ်ပြင်း အောက်တိုဘာ ၂၀ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဘုတ်ပြင်း မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက အယ်လ် နီညိုရာသီဥတုနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်ဆိုင်

ကြုံတွေ့နိုင်မည့် အခြေအနေများ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ယနေ့နေ့ နံနက်ပိုင်းက ဘုတ်ပြင်းမြို့ အေးချမ်းမြိုင် (၂)ကျေးရွာ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးစံမွှေးက အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုကြောင့် ရေငန်ပစ္စန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင်

ထိခိုက်လာနိုင်ကြောင်း၊ အပူချိန်မြင့်မားမှု ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည့် အကျိုး သက်ရောက်မှုနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရန် နည်းလမ်းများအကြောင်း၊ အယ်လ်နီညို ရာသီဥတုကြောင့် ငါး၊ ပုစွန်၊ ကဏန်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍

ရှောင်ရန်/ဆောင်ရန် နည်းလမ်းများ အကြောင်းကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ အဆိုပါ ဟောပြောပွဲသို့ ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတာဝန်ခံနှင့် ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်သား ၄၀ တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရှောင်ရန်/ဆောင်ရန် နည်းလမ်းများ အကြောင်းကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ အဆိုပါ ဟောပြောပွဲသို့ ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတာဝန်ခံနှင့် ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်သား ၄၀ တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များ ထပ်ဆင့်ပြန်လည်ရှင်းလင်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့သည့် လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်ဆင့်ပြန်လည် ရှင်းလင်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားသို့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အထွေထွေ မန်နေဂျာများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများမှ စက်ရုံမှူးများ၊ စိုက်ကွင်း၊ စိုက်ခြံတာဝန်ခံများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် များရှိ စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန တို့မှ ဦးစီးမှူးများနှင့် စက်မှုသင်တန်းကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးများက Virtual ဖြင့် တက်ရောက် သည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စီးပွားရေးရာ

ကော်မတီအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၈/၂၀၂၃)တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ် လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့သည့် လမ်း ညွှန်မှာကြားချက်များကို ထပ်ဆင့်ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပြီး နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန် မှာကြားချက်များကို စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မူဝါဒ၊ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များအဖြစ် သတ်မှတ်၍ အမြန်ဆုံးအောင်မြင်အောင် လိုက်နာအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ချက်ချင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် Action Plan များ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံပိုင် စက်ရုံများအနေဖြင့် ပြည်တွင်းသုံးစွဲမှုဖူလုံစေရေး အတွက် အရည်အသွေးကောင်းမွန်ပြီး ဈေးကွက်ဝင် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အတွက် အစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနရှိ နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံများ အနေဖြင့် စက်စွမ်းအားပြည့်လည်ပတ်၍ အကျိုးရှိ ထိရောက်သော ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်



ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်ညွှန်ကြား ချက်များနှင့်အညီ တက်ရောက်လာသည့်အရာထမ်း များက စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များအပေါ် လက်တွေ့

အကောင်အထည်ဖော်ရန်ကိစ္စရပ်များ ရေးဆွဲ၍ လိုက်နာအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် တက်ရောက်လာသူများက လက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော်ရန် ကိစ္စရပ်များအပေါ် ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံး ချုပ်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံအခြေစိုက် Best International Travel & Agency မှ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့အား သီးခြားစီလက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် သည် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Grigoriev Evgeny Dmitrievich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီး ဌာန နီလာခန်းမ၌လည်းကောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံ အခြေစိုက် Best International Travel & Agency မှ အမှုဆောင်အရာရှိ Ms. Kulchalee Preechaya-deekul ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌လည်းကောင်း သီးခြားစီလက်ခံတွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံပွဲများသို့ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဖြိုးဇော်စိုး၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ရုရှားနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပ ဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရုရှား-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ Best International Travel & Agency အမှုဆောင်အရာရှိဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။
ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ခရီးသွားလုပ်ငန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှု မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ခရီးစဉ်ဒေသများနှင့် စိန့်ပီတာစဘတ် မြို့တို့အကြား နှစ်နိုင်ငံခရီးသွားများ အပြန်အလှန် လည်ပတ်ရေး၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပလေကြောင်းလိုင်း များ တိုးချဲ့ပျံသန်းပြေးဆွဲရေးနှင့် ရုရှားခရီးသွားများ

မြန်မာနိုင်ငံရှိ ခရီးစဉ်ဒေသများသို့ အဆင်ပြေချော မွေ့စွာ သွားလာလည်ပတ်နိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။
Best International Travel & Agency အမှု ဆောင်အရာရှိနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ထိုင်းခရီးသွားများ အများ ဆုံးလည်ပတ်လေ့ရှိသော ရန်ကုန်-ပဲခူး-ကျိုက်ထီးရီး ခရီးစဉ်များအပြင် ခရီးစဉ်အသစ်များသို့လည်း လာ ရောက်လည်ပတ်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးစဉ်ဒေသ များကို ရုပ်သံဗီဒီယိုများရိုက်ကူး၍ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ သတင်းမီဒီယာများ၌ လွှင့်တင်ရေး၊ ရန်ကုန်နှင့် ဘန်ကောက်အကြား လေကြောင်းလိုင်းများ တိုးချဲ့ပျံ သန်းပြေးဆွဲပေးနိုင်ရေး၊ မြန်မာ-ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံခရီး သွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။
အဆိုပါ Best International Travel & Agency အနေနှင့် ထိုင်းခရီးသွားဧည့်သည်များ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်ရေးခရီးစဉ်များ ရောင်းချပေး လျက်ရှိပြီး ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၃၀ ကျော်ကိုလည်း ခရီးစဉ်များရောင်းချလျက်ရှိသော ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ် ကာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ခရီးစဉ်ဒေသ ရုပ်သံဗီဒီယိုများ ရိုက်ကူး၍ ထိုင်းသတင်းမီဒီယာများဖြစ်သော Thai Channel 5, Thairath, Workpoint နှင့် Mono 29 တို့တွင်လည်း လွှင့်တင်ဖော်ပြပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးပိုလ်ဌေး အရှေ့တောင်အာရှဆိုင်ရာ ရုရှားအော်သိုဒေါ့ ခရစ်ယာန်ဘုန်းတော်ကြီး His Eminence Sergiy ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့်တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင် သာယာရေးဝန်ကြီး ရန်ကုန် မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးပိုလ်ဌေးသည် အရှေ့တောင် အာရှဆိုင်ရာ ရုရှားအော်သိုဒေါ့ ခရစ်ယာန်ဘုန်းတော်ကြီး His Eminence Sergiy ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ကို ယမန်နေ့နံနက် ၁၁ နာရီ က ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ မြို့တော် ခန်းမပထမထပ်ရှိ မြို့တော်ဝန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံ သည်။
တွေ့ဆုံစဉ် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း သမ္မတနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏



ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု (၇၅) နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရုရှား အော်သိုဒေါ့ ခရစ်ယာန်ဘုရား ကျောင်း တည်ဆောက်ရန် ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်း စွာ ဆွေးနွေးကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးညွန့်ဖေ၊ ကော်မတီဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရွှေကျင်မြို့နယ် တောင်ဘက်ကျေးရွာ၌ ဗီယက်နမ် မြေပဲမျိုးစိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကျင်းပ

ရွှေကျင် အောက်တိုဘာ ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေကျင်မြို့နယ် တောင်ဘက်ကျေးရွာ တောင်သူ ဦးဝင်းနိုင်၏ ကိုင်းမြေ ၁၀ ဧကတွင် ဆီထွက်သီးနှံ ဆောင်း မြေပဲ စိုက်ပျိုးမှုအောင်မြင်စေပြီး မြေပဲအထွက်တိုး၍ ဆီဖူလုံ ပိုလျှံစေရန်အတွက် ဗီယက်နမ်မြေပဲမျိုးစိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။
ရှင်းလင်းပြောကြား
အဆိုပါ ကွင်းသရုပ်ပြပွဲတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမင်းသူက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မြင့်ထွေးက ဗီယက်နမ်မြေပဲမျိုး စိုက်ပျိုးမှု စိုက်နည်းစနစ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပေးခဲ့သည်။
ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံတောင်သူ များက ဗီယက်နမ် မြေပဲမျိုးများကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ထွန်းထွန်းဇော်(ပြန်/ဆက်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်း လူမှုကမ္ဘာ့စောင့်ရှောက်ရေး အညွှန်းကိန်းတွက်ချက်ခြင်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးနှင့် လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းသင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်
နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဒေါက်တာစိုးဝင်းသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်
နေပြည်တော် မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည့်
လူမှုကမ္ဘာ့စောင့်ရှောက်ရေး အညွှန်းကိန်း
တွက်ချက်ရေးညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးနှင့် Naypyitaw
State Academy ၌ ကျင်းပသည့် လူမှုစီးပွားရေး
ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း (Social Enterprise) သင်တန်း
ဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကား
ပြောကြားသည်။



လူမှုကမ္ဘာ့စောင့်ရှောက်ရေး အညွှန်းကိန်း
တွက်ချက်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လူမှုကမ္ဘာ့စောင့်ရှောက်
ရေးလုပ်ငန်း၏ တိုးတက်မှုများကို တိုင်းတာရန်
လူမှုကမ္ဘာ့စောင့်ရှောက်ရေး အညွှန်းကိန်းများကို
တွက်ချက်ရပါကြောင်း၊ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၏
အချက်အလက်များကို ထည့်သွင်းတွက်ချက်ရသဖြင့်
မူဝါဒနှင့်ကိုက်ညီသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှ လူမှု

ကမ္ဘာ့စောင့်ရှောက်ရေးအသုံးစရိတ် အချက်
အလက်များပါ ထည့်သွင်းတွက်ချက်နိုင်ရေး ဆောင်
ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ လူမှုကမ္ဘာ့စောင့်ရှောက်
ရေးလုပ်ငန်းများသည် ပြည်သူ့လူထုအတွက် မဖြစ်
မနေဆောင်ရွက်ပေးရမည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သကဲ့သို့
ပြည်သူ့လူထုကို အမှန်တကယ် တိုက်ရိုက်အကျိုးပြု
သည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့်အတွက် အညွှန်းကိန်း
တွက်ချက်သည့်အခါတွင် အသုံးစရိတ်ခေါင်းစဉ်များ
မကျန်ရှိစေရေး၊ အချက်အလက်များ မှန်ကန်တိကျ
စေရေးတို့အတွက် ထည့်သွင်းသင့်သည့်အသုံးစရိတ်
များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးရန်
လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည်
Naypyitaw State Academy နှင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊

ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး
ဌာနတို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သည့် လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ
လုပ်ငန်း (Social Enterprise) သင်တန်းဆင်းပွဲ
အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး လေ့လာသင်ယူပြီး
သည့် ပညာရပ်များကို လက်တွေ့အသုံးချနိုင်ရန်နှင့်
လက်ဆင့်ကမ်းမျှဝေသွားရန်၊ တီထွင်ဖန်တီးမှုများ
နှင့်အတူ Brand ဝင်၍ Quality ကောင်းသော
ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက်
လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို
မွေးထုတ်ပေးကြရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ချီးမြှင့်ပေးအပ်
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယ
ဝန်ကြီးများက သင်တန်းသူများထံ သင်တန်းဆင်း
လက်မှတ်များကို လည်းကောင်း၊ သင်တန်းနည်းပြ
များထံ ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များကိုလည်းကောင်း
ချီးမြှင့်ပေးအပ်သည်။
အဆိုပါ သင်တန်းသို့ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန
လက်အောက်ရှိ အိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာ
သင်ကျောင်းနှင့် အမျိုးသမီးကျောင်းများမှ သင်တန်း
သူ ၁၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
Naypyitaw State Academy မှ ဆရာ ဆရာမများက
သုံးရက်တာသင်တန်းပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်) အလယ်အလတ်အဆင့်အရာထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၉)နှင့် အရာထမ်းအခြေခံသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂၁၇) သင်တန်းဆင်းပွဲများ ကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၀
နိုင်ငံဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ်
(အောက်မြန်မာပြည်) အလယ်
အလတ်အဆင့် အရာထမ်း
သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉)သင်တန်း
ဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့
နံနက် ၈ နာရီတွင် အဆိုပါ
တက္ကသိုလ် ရတနာသိင်္ဃာဓိဋ္ဌာန်
ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရာထူး
ဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဦးရဲနိုင်၊ နိုင်ငံ
ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်
မြန်မာပြည်)မှ ပါမောက္ခချုပ်နှင့်
တာဝန်ရှိသူများ၊ သင်တန်းသား
သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြ
သည်။



ဦးဇော်ဇော်က ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း
စီမံခန့်ခွဲမှု အဆင့်မြင့်ဒီပလိုမာ
ဘွဲ့လက်မှတ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့
သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းကို မေ
၂ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်
အထိ Hybrid စနစ်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်
သင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး သင်တန်း
သား ၄၈ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၄၇ ဦး၊
စုစုပေါင်း ၉၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့
ကြသည်။

တက္ကသိုလ် ရတနာသိင်္ဃာဓိဋ္ဌာန်
ကျင်းပပြီး သင်တန်းဆင်းပွဲ
အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယပါမောက္ခ
ချုပ်များ၊ ဌာနကြီးမှူးများ၊
ပါမောက္ခများ၊ တက္ကသိုလ်
သင်ကြားရေး/ စီမံဌာနများမှ
တွဲဖက်ပါမောက္ခများ၊ ဌာနမှူးများ၊
ကထိက ဆရာ ဆရာမများနှင့်
သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ
တက်ရောက်ကြသည်။

ဒုတိယဆု၊ သေနတ်ပစ်ထူးချွန်ဆု၊
စစ်ရေးပြထူးချွန်ဆု ရရှိသူများကို
လည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်
ချီးမြှင့်ကာ သင်တန်းဆင်း အောင်
လက်မှတ်များ ပေးအပ်သည်။
အရာထမ်း အခြေခံသင်တန်း
အမှတ်စဉ်(၂၁၇)သို့ သင်တန်း
သား ၈၅ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၉၆ ဦး၊
စုစုပေါင်း ၁၈၁ ဦး တက်ရောက်ခဲ့
ကြပြီး သင်တန်းကို မေ ၂ ရက်မှ
စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်အထိ
Distance Learning ဖြင့်လည်း
ကောင်း၊ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မှ
အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်အထိ In-
House Learning ဖြင့်လည်း
ကောင်း ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။ သတင်းစဉ်

အခမ်းအနားတွင်ပြည်ထောင်စု
ရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ (ကိုယ်စား)
အဖွဲ့ဝင် ဦးရဲနိုင်က အမှာစကား
ပြောကြားပြီး သင်တန်းတွင်
ထူးချွန်ဆုရရှိသူများအား ဆုများ
ချီးမြှင့်၍ သင်တန်းဆင်း
လက်မှတ်များ ပေးအပ်သည်။
အဆိုပါသင်တန်း၏ ဘွဲ့နှင်း
သဘင်အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့
နံနက် ၉ နာရီတွင် ရတနာ
သိင်္ဃာဓိဋ္ဌာန် ကျင်းပခဲ့ပြီး နိုင်ငံ
ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်
မြန်မာပြည်) ပါမောက္ခချုပ်

အလားတူ နိုင်ငံဝန်ထမ်း
တက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်)
အရာထမ်း အခြေခံသင်တန်း
အမှတ်စဉ်(၂၁၇)သင်တန်းဆင်းပွဲ
အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း
တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
လှည်းကူးမြို့နယ် အဆိုပါ

အခမ်းအနားတွင်ပါမောက္ခချုပ်
က သင်တန်းဆင်း အမှာစကား
ပြောကြားပြီး သင်တန်းသား စံပြ
ဆုရရှိသူ ဦးသုထက်အောင်နှင့်
သင်တန်းသူစံပြဆုရရှိသူ ဒေါ်စန္ဒာ
ဝင်းတို့ကိုလည်းကောင်း၊ သင်တန်း
သား သင်တန်းသူ ပထမဆု၊

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၌ သင်ထောက်ကူပြု မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၌ အလုပ်သမား
ဝန်ကြီးဌာန အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေ စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ
သင်ထောက်ကူပြုမော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်အရောက် အလုပ်
သမားဥပဒေပါရပိုင်ခွင့်များ၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့်
ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို
အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရွှေပြည်သာမြို့နယ်
စက်မှုဇုန်(၁) Xinda Home Textile(Myanmar) စက်ရုံနှင့် Tough
Way Garment Co.,Ltd. အထည်ချုပ်စက်ရုံတို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။
အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲတွင် အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေ
စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြား
ရေးမှူး ဦးသိန်းကိုနှင့် ဦးစီးအရာရှိ ဦးသန်းထွန်းဇော်တို့က အလုပ်
သမားဥပဒေပါရပိုင်ခွင့်များ၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး
နှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အသိပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့
ကြောင်း သိရသည်။
ယခုကဲ့သို့ အသိပညာပေးဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့်
အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်သမားများ အလုပ်သမားဥပဒေများကို သိရှိလာပြီး
အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်သမားများ၏လုပ်ငန်းခွင်ဆက်ဆံရေး၊ ကောင်းမွန်
အေးချမ်းသာယာပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်ကာ နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး
ကဏ္ဍကို များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်



ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် လူထုအခြေပြုဟိုဌာန၌ Handmade သင်တန်း (၁/ ၂၀ ၂၃)ဖွင့်လှစ်

ဗိုလ်တထောင် အောက်တိုဘာ ၂၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်
ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် Women Club တို့ ပူးပေါင်း၍ လူထု
အခြေပြုဟိုဌာနတွင် Handmade သင်တန်း(၁/၂၀၂၃)ကို အောက်တိုဘာ
၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဦးစွာ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး
ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း
ရည်ရွယ်ချက်နှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း
ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန
မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်က Handmade ကလစ်ပြုလုပ်မည့်

ပစ္စည်းများနှင့် ပြုလုပ်ပုံပြုလုပ်နည်း အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်း
ပြောကြားပြီး Handmade ကလစ်ပြုလုပ်ပုံအဆင့်ဆင့် ဆံပင်အလှဆင်
ဖဲပြားတပ်ဆင်နည်း လုပ်နည်းအဆင့်ဆင့်တို့ကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့
ပြုလုပ်ပြသရာ သင်တန်းသားများက စိတ်ပါဝင်စားစွာ လေ့လာကြည့်ရှု
မှတ်သား၍ တက်ရောက်လာသော သင်တန်းသူ ၁၃ ဦးတို့က သိရှိလို
သည်များကို မေးမြန်းသင်ယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထို့နောက် သင်တန်းသားများက ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်ပြန်ကြား
ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ပြသထားသော နံရံကပ်
စာစောင်များ၊ စာအုပ်များကို စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။
ခင်ဝင်းကြည်(ပြန်/ဆက်)

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

Mr. Grigoriev Evgeny Dmitrievich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Grigoriev Evgeny Dmitrievich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်ပူဇော်ထားသည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး ဖြစ်သည့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြသည်။



ကြည့်ရှုလေ့လာ
ဦးစွာ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိကာ ရင်ပြင်တော်ပတ်လည်ရှိ စကျင်ကျောက်များဖြင့် အနုပညာလက်ရာကွဲပြားစွာ တည်ဆောက်ထားသည့် ဂန္ဓကုဋ်တိုက် ၂၄ ဆောင်၊ အဂ္ဂိမိပတိ သာသနာဗိမာန်တော်ကြီး၊ အဋ္ဌကထာဋီကာ ကျမ်းစာများကို စကျင်ကျောက်ချပ်များပေါ်၌ ခေတ်မီကိရိယာများအသုံးပြု၍ ပါဠိအက္ခရာ၊ Romanize Language တို့ဖြင့် ထွင်းထုထည့်သွင်း တည်ဆောက်ထားသည့် ကျောက်စာရံစေတီတော်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသသည်။
ထို့နောက် စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေး

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Grigoriev Evgeny Dmitrievich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိစဉ်။

ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဥပ္ပိတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး အရှေ့ဘက်မုခ်ရှိ ရတနာဆင်ဖြူတော်အဆောင်သို့ သွားရောက်ကာ ဆင်ဖြူတော်များကို အစားအစာများ ကျွေးမွေးကြသည်။
ယင်းနောက် စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်ရှိ မာရဝိဇယကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲသို့ သွားရောက်၍ ပုလဲအတွဲများ၊ ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်မျက် အတွဲများနှင့်

ကျောက်စိမ်းအရိုင်းအတွဲများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချနေမှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြသည်။
ရှင်းလင်းတင်ပြ
ညနေပိုင်းတွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ လိုက်ပါလာသည့် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန အထူးအရာရှိချုပ် Dmitry KRUTOY နှင့် စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့ N.P. Napalkov အဆင့်မြင့် ကင်ဆာရောဂါကုသရေးစင်တာ ဒါရိုက်တာ Vladimir M. Moiseyenko တို့သည် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ရောက်ရှိ

ကြရာ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး Training Center ၌ ပါမောက္ခချုပ် (ဆေးရုံအုပ်ကြီး/ ကုသရေး) ဒေါက်တာသီတာလှက နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး ကင်ဆာဆေးပညာဌာန ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမျိုးမြင့်မော်က ကင်ဆာဆေးပညာဌာနအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ ဓာတ်ရောင်ခြည် ကင်ဆာကုသမှု ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမိုးလှိုင်က ဓာတ်ရောင်ခြည်ကင်ဆာကုသမှုအကြောင်းကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
ဆက်လက်၍ Napalkov အဆင့်မြင့် ကင်ဆာရောဂါကုသ

ရေးစင်တာ ဒါရိုက်တာ Vladimir M. Moiseyenko က Napalkov အဆင့်မြင့် ကင်ဆာရောဂါကုသရေးစင်တာတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် အထူးအရာရှိချုပ်နှင့်အဖွဲ့က ခေတ်မီကင်ဆာဆေးကုသမှု လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နှစ်နိုင်ငံနည်းပညာအပြန်အလှန် ဖလှယ်ရေး၊ ဆေးပညာကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးကြသည်။
ထို့နောက် အထူးအရာရှိချုပ်နှင့် ပါမောက္ခချုပ် (ဆေးရုံအုပ်ကြီး/ ကုသရေး) ဒေါက်တာ သီတာလှတို့

သည် ဓာတ်ရောင်ခြည်ဖြင့် ကုသမှုပေးသည့် စက်ခန်းများ၊ Brachytherapy ဖြင့် ကုသမှုပေးသည့် စက်ခန်း၊ PET/CT, Cyclotron Centerနှင့် ကင်ဆာဆေးပညာအတွင်း လူနာဌာနများသို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။
ညပိုင်းတွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Grigoriev Evgeny Dmitrievich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးသို့ သွားရောက်ဖူးမြော်ကြသည်။
သတင်းစဉ်



ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Grigoriev Evgeny Dmitrievich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးရှိ ဓာတ်ရောင်ခြည်ဖြင့်ကုသမှုပေးသည့် စက်ခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။



ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Grigoriev Evgeny Dmitrievich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတွင် ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

ဒိုက်ဦးမြို့နယ်၌ မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်း

ဒိုက်ဦး အောက်တိုဘာ ၂၀ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ဖအောင်ဝဲကျေးရွာအုပ်စု တောင်သူဦးလှမြင့်၏ ဆင်းသုခမျိုးသန့်စိုက်ခင်း မိုးစပါးစံကွက် ရိတ်သိမ်းပွဲကို

ယနေ့ ကျင်းပသည်။ ရိတ်သိမ်းပွဲသို့ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းနောင်၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဆန်းဦး

နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တောင်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းရာ အစိုးရအထွက်နှုန်း ၁၂၅ တင်း၊ အခြောက် အထွက်နှုန်း ၁၁၅ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ကျော်(ပြန်/ဆက်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးထားရှိမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် သူဌေးကုန်းကျေးရွာနှင့် ဝဲကြီးကျေးရွာတို့၌ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုနှင့် သမဝါယမအသင်း သားတောင်သူများ၏ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



သည် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် သူဌေးကုန်းကျေးရွာ၌ ရွှေပြည်တန်ခွန်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် တိရစ္ဆာန်အစာစပ် စက်ရုံတည်ဆောက်မည့်နေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က စက်ရုံတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် မြေညှိခြင်း၊ ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ၊ စက်ရုံတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် စက်ပစ္စည်းများတပ်ဆင်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ၊ စက်ရုံတည်ဆောက်ပြီးပါက တစ်နာရီလျှင် အစာတစ်တန်နှုန်းဖြင့် တစ်ရက်လျှင် တိရစ္ဆာန်အစာစပ် ရှစ်တန် ထုတ်လုပ်နိုင်မည့်အခြေအနေနှင့် စက်ရုံမြေနေရာ လိုအပ်ချက်၊ အစာတစ်တန် ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်၊ ကုန်ကြမ်းလိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် သူဌေးကုန်းကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိပြီး သမဝါယမအသင်းမှ အသင်းအမှုဆောင်များ၊ အသင်းသားတောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံရာ အသင်းသားများက စိုက်ပျိုးဧက ၂၀ ပေါ်တွင် နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

နှုန်း တိုးတက်မှုသာလျှင်တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုးပွားနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး လိုအပ်သည့် စိုက်နည်းစနစ်၊ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေးတို့အတွက် ဝန်ကြီးဌာနသက်ဆိုင်ရာများမှ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိုးစပါးအပြီး ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့်သီးနှံများ ဆက်လက်စိုက်ပျိုးခြင်းအားဖြင့် ကျေးရွာတောင်သူများ၏ ဝင်ငွေမြှင့်မားလာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးစား

ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားပြီး အသင်းသားတောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ တင်ပြမှုအပေါ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ကာ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်နေသော မိုးစပါးစိုက်ခင်းများနှင့် အသင်းပိုင်မွေးမြူရေးကြက်ခြံကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဝဲကြီးကျေးရွာမှ တောင်သူဦးကြီး၏ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေသည့် မိုးစပါးစိုက်ခင်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဗိုလ်ဗိုလ်ကျော် ဆည်ရေသောက်ဧရိယာများ နွေစပါးတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး သီးထပ်စွမ်းအားတိုးမြှင့်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဆည်ရေလှောင်တံခါးများ၏ ကြံ့ခိုင်လုံခြုံမှုရှိရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအပြည့်အဝ ပေးဝေနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ဆည်ရေသောက်ဧရိယာအတွင်း ရေကိုအကျိုးရှိစွာအသုံးချနိုင်ရေးနှင့် သီးထပ်စွမ်းအားမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ ဒေသခံတောင်သူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့က ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဗိုလ်ဗိုလ်ကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မြူးမြို့နယ်ရှိ ဖြူးချောင်း ရေလှောင်တံခါး ရေသောက်ဧရိယာအတွင်း ယခင်နှစ်ကထက် နွေစပါးစိုက်ဧက တိုးချဲ့နိုင်ရေး၊ သီးထပ်တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့် ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့(WUG)များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများပေါင်းစပ်၍ လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်သည်။



ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ ငမိုးရိပ်ရေထိန်းတံခါး ရေထုတ်နုတ်မှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် စက်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ငမိုးရိပ်ရေထိန်းတံခါး မူလဒီဇိုင်း၏ ရေထုတ်နိုင်သည့် ပမာဏထက် များပြားသောရေများ ဝင်ရောက်လာပြီး ရေလျှံခြင်းဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက ငမိုးရိပ်ချောင်းရေထိန်းတံခါးအောက်ပိုင်း ရေပိုထုတ်နုတ်နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်ရန် ထပ်မံတိုင်းတာ စီမံတွက်ချက်နိုင်ရေး လိုအပ်ချက်များကို တာဝန်ရှိသူများအား ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ချောင်းအတွင်း ရေစီးရေလာကောင်းရန် စက်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ငမိုးရိပ်ရေထိန်းတံခါး မူလဒီဇိုင်း၏ ရေထုတ်နိုင်သည့် ပမာဏထက် များပြားသောရေများ ဝင်ရောက်လာပြီး ရေလျှံခြင်းဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက ငမိုးရိပ်ချောင်းရေထိန်းတံခါးအောက်ပိုင်း ရေပိုထုတ်နုတ်နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်ရန် ထပ်မံတိုင်းတာ စီမံတွက်ချက်နိုင်ရေး လိုအပ်ချက်များကို တာဝန်ရှိသူများအား ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနအမှတ်(၁)ပင်မစက်ပြင်အလုပ်ရုံ(ကျိုက္ကလုံ)၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် အမှတ်(၁) လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ သုတေသနလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

အယ်လ်နီညီရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်မှုကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍအပေါ် သက်ရောက်နိုင်မှုများ အသိပညာပေးဟောပြော

မြူး အောက်တိုဘာ ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မြူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ငါးမွေးတောင်သူများနှင့် ရေလုပ်သားများအား အယ်လ်နီညီရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်မှုကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍအပေါ် သက်ရောက်နိုင်မှုများအား ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းများကို အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက မြူးမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် ငါးလုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်သည့် ကျေးရွာများ၌ သွားရောက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အသိပညာပေးဟောပြော ထိုသို့ အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ရာတွင် မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတာဝန်ခံ နော်ဒွီဝါးက အယ်လ်နီညီရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်မှုကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍအပေါ် သက်ရောက်နိုင်မှုများအား ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန်အချက်များ၊ ဖြစ်ပွားချိန်တွင် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို အသိပညာပေးဟောပြောပြီး တက်ရောက်လာကြသော ငါးမွေးတောင်သူများနှင့် ရေလုပ်သားများအား အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)



ပူဇွန်ကမ္ဘာ တားဆီးရာ ဖြေရှာတစ်ခု တောပြုစု။

ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ပျဉ်းကတိုးကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေများ နဝမအကြိမ်ထုတ်ပေး

ကျိုက်ထို အောက်တိုဘာ ၂၀
ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပျဉ်းကတိုးကုန်းကျေးရွာ၌ ကျေးလက်နေပြည်သူများ ဆင်းရဲမှုလျှော့ချစေရန်နှင့် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အခြားမိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အဆိုပါကျေးရွာ၌ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် အရောင်းအဝယ် အသင်းသား ၁၈၃ ဦးထံသို့

ထုတ်ချေးငွေကျပ် ၅၉ ဒသမ ၈ သန်းအား နဝမအကြိမ်မြောက် နေချင်းပြီး ထုတ်ချေးပေးခဲ့သည်။
မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာကို ပြန်လည်ထုတ်ချေးရာတွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များမှ စီမံကိန်းလက်စွဲစာစောင်ပါ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ ပြန်လည်ထုတ်ချေးပေးခြင်းအား မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကြီးကြပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင်နှင့် သီရိလင်္ကာသမ္မတ ရာဇနဝတ်ခီရီမိဆင်ဂေးတို့ တွေ့ဆုံ

ပေကျင်း အောက်တိုဘာ ၂၀ တရုတ်သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင်သည် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး တတိယအကြိမ် မြောက် ဖိုရမ်တက်ရောက်ရန် ပေကျင်း မြို့၌ ရောက်ရှိနေသော သီရိလင်္ကာသမ္မတ ရာဇနဝတ်ခီရီမိဆင်ဂေးနှင့် ယနေ့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင် သည့် ပထမဆုံး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း သမ္မတရှိကျင့်ဖျင်က ပြောကြားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် အရည်အသွေးမြင့် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် တရုတ်-သီရိလင်္ကာ မဟာဗျူဟာမြောက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် တိုးတက်မှု အသစ်များရရှိရန် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားရန် အသင့်ရှိ ကြောင်း ရှိကျင့်ဖျင်က ဆက်လက်ပြောသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံမှ အရည်အသွေးမြင့်အထူးထုတ်ကုန်များကို ပိုမိုတင်သွင်းလိုကြောင်း၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ အတွင်း ၎င်း၏စီးပွားရေးကို အသွင် ပြောင်းကာ အဆင့်မြှင့်တင်ရန်နှင့် ရေရှည် တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိစေ ရန်အတွက် တရုတ်လုပ်ငန်းရှင်များအား နိုင်ငံတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်နှင့် စီးပွားရေး

လုပ်ဆောင်မှုပြုရန် ဆန္ဒရှိကြောင်း ရှိကျင့်ဖျင်က ပြောသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ အား နိုင်ငံရေးအရ တင်းမာမှုမရှိဘဲ ၎င်း၏ လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပြည်သူများ၏ စားဝတ် နေရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင် ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ပံ့ပိုးကူညီသွား မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တရုတ်နိုင်ငံက သီရိ လင်္ကာနိုင်ငံအား အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာအတွင်း ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး အချက်အချာ အဖြစ်မြင်တွေ့ရသည့်အတွက်ဝမ်းမြောက် မိကြောင်း သမ္မတရှိကျင့်ဖျင်က ပြောသည်။

အလားတူ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ



ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အကျိုးရလဒ် ကောင်းများရရှိမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း သီရိလင်္ကာသမ္မတ ရာဇနဝတ်ခီရီမိဆင်ဂေး က ပြောကြားသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင် ကင်ဂျူအန် ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး လတ်ဗရော့ဗ်နှင့် တွေ့ဆုံ

ပြီယမ်း အောက်တိုဘာ ၂၀ မြောက်ကိုရီးယား ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျူအန်သည် ရုရှားနိုင်ငံခြားရေး

အလုပ်သမားပါတီသတင်းစာ Rodong Sinmun က အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲနှင့် ပတ်သက်ပြီး အစီရင်ခံစာတစ်စောင်

ကင်နှင့် လတ်ဗရော့ဗ်တို့သည် နှစ်နိုင်ငံ အတွက် အရေးကြီးသော ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြ သည်ဟု အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထား သည်။ နိုင်ငံတကာ အခြေအနေကို တက်ကြွစွာ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရန်နှင့် နယ်ပယ်အားလုံးတွင် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံ ရေး တိုးချဲ့ရန်လည်း သဘောတူညီခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ အစီရင်ခံစာတွင် နှစ်ဦးသဘောတူ သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့ သည်ဟု ဆိုသည်။

လက်မှတ်ရေးထိုး ထိုပြင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီး ချူဆွန်ဟူနှင့် ရုရှားနိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီး လတ်ဗရော့ဗ်တို့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဝန်ကြီးနှစ်ဦးသည် စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အဆင့်မြင့်သိပ္ပံ နှင့် နည်းပညာအပါအဝင် နယ်ပယ်အားလုံး တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ မြောက်ကိုရီးယား နှင့် ရုရှားနိုင်ငံတို့၏ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနများသည် ၂၀၂၄ မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ အပြန်အလှန်ဖလှယ်ရေး အစီအစဉ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ဂေ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



ဝန်ကြီး လတ်ဗရော့ဗ်နှင့် ယမန်နေ့တွင် တွေ့ဆုံသည်။ ယခုခရီးစဉ်သည် လတ်ဗရော့ဗ်၏ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ ပထမဆုံး ခရီးစဉ်ဖြစ်သည်။

ပြီးခဲ့သောလတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ရုရှားနှင့် ရရှိထားသည့် သဘောတူညီချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဟု မြောက်ကိုရီးယား ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျူအန်က ပြောကြားသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ အာဏာရ

ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ သော နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပိုမိုကောင်း မွန်စေမည့် သဘောတူညီချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် ပြီယမ်း၏ ရပ်တည်ချက်ကို ပြသခဲ့ကြောင်း အဆိုပါ သတင်းစာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကင်နှင့် ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင် တို့သည် ရုရှားနိုင်ငံ အရှေ့ဖျားရှိ အာကာသစခန်းတစ်ခု၌ စက်တင်ဘာလ တွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအတွက် အကျိုးကျေးဇူးများယူဆောင်ခဲ့ဟု ကမ္ဘောဒီးယား ပြောကြား

ဖနောင့်ပင် အောက်တိုဘာ ၂၀ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအတွက် များစွာသော အကျိုးကျေးဇူးများ ယူဆောင်ခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနက အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

(၁၀) နှစ်မြောက် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးဖိုရမ်သို့ ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်မာနက်က တက်ရောက်ပြီး ယခုကဲ့သို့ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်ပတိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ စီးပွားရေးတိုးတက်မှု၊ ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ပေါင်းစည်းမှုနှင့် ပြည်သူ့အချင်းချင်းဖလှယ်မှုအစွမ်းစွာဖြင့် ကမ္ဘောဒီးယား အပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများစွာကို ပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြောင်း ကြေညာချက်အရ သိရသည်။ ဖိုရမ်အတွင်း ဟွန်မာနက်က ဖိုရမ်အတွင်း ရေးဆွဲခဲ့သည့် အဓိကလုပ်ဆောင်မှု ရှစ်ခုကို ပူးတွဲအကောင်အထည်ဖော်ရန် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက အပြည့်အဝထောက်ခံ ကြောင်းနှင့် အဆင်သင့်ရှိကြောင်း အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်းဆောင်ရွက်ချက်များတွင် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ သွယ်မှု ကွန်ရက်တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပွင့်လင်းကမ္ဘာ့စီးပွားရေးကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း၊ လက်တွေ့ ကျသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စိမ်းလန်းသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများ မြှင့်တင်ခြင်း၊ ပြည်သူ့ အချင်းချင်းဖလှယ်ခြင်းကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတကာရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအတွက် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ တည်ဆောက်မှုကို အားကောင်းစေခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။ ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ် အခြေခံအဆောက်အအုံမြှင့်တင်ရေးအတွက် ရန်ပုံငွေတိုးမြှင့်ပေးရန် ဟွန်မာနက်က တောင်းဆိုထားကြောင်း ယင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

အစွရေး၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများကို အယ်လ်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံသားများ ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြ

အယ်လ်ဂျီးရီးရစ်ဒ် အောက်တိုဘာ ၂၀ ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသတွင် အစွရေး ၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများကို

သောင်းနှင့်ချီသော အယ်လ်ဂျီးရီးယား နိုင်ငံသားများက အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက် တွင် ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြခဲ့ကြောင်း သိရ



သည်။ မြို့တော် အယ်လ်ဂျီးရီးရစ်ဒ်တွင် လူအုပ်ကြီးသည် အာဇာနည်ရင်ပြင်သို့ ချီတက်ခဲ့ကြပြီး၎င်းချီတက်မှုကို နိုင်ငံပိုင် ENTV မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ သည်။

တောင်းဆို ပါလက်စတိုင်းနှင့် အယ်လ်ဂျီးရီးယား အလံများကို ဝှေ့ယမ်းကာ ဆန္ဒပြသူများ သည် ပါလက်စတိုင်းကိုလိုလားသော ကြွေးကြော်သံများကို ကြွေးကြော်ခဲ့ကြပြီး အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသူများအတွက် တရား မျှတမှုကို တောင်းဆိုကာ အရပ်သား များအပေါ် အစွရေး၏အကြမ်းဖက်မှု ကို အဆုံးသတ်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြ သည်။

ဆန္ဒပြသူများသည် ပါလက်စတိုင်း နိုင်ငံ လွတ်မြောက်ရေးအတွက် တောင်းဆိုခဲ့ကြပြီး ၎င်းအရေးအား နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းက ဝင်ရောက် ဖြေရှင်းရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ဂါဇာ ကမ်းမြောင်ဒေသအပေါ် ပိတ်ဆို့ထားမှု များကို ရုပ်သိမ်းရန်နှင့် ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင် များအား အစွရေးကို ဖိအားပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့ပြီး ပါလက်စတိုင်းနယ်မြေ အတွင်း နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ခွင့်ပြုရန်နှင့် ဂါဇာရှိပြည်သူများထံ အကူအညီနှင့် ဆေးဝါးများပေးပို့ရန် အရေးတကြီး လိုအပ်နေကြောင်း ဆန္ဒပြသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

ပစ္စည်းများပြတ်တောက်နေ အခြား အယ်လ်ဂျီးရီးယားပြည်နယ် များတွင်လည်း ချီတက်ပွဲများနှင့် ဆန္ဒပြပွဲ များကို စီစဉ်ခဲ့ကြောင်း ENTV မှ သိရသည်။ ပါလက်စတိုင်း ဟားမတ်စ် အဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က

ဂါဇာကမ်းမြောင်နှင့် ကပ်လျက်ရှိ အစွရေး စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပစ်မှတ်များနှင့် မြို့များ ကို တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အပြန်အလှန်အားဖြင့် ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသကို အစွရေးက ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုနှင့် ဒဏ်ခတ်အရေးယူမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် ၎င်းဒေသတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား၊ လောင်စာဆီနှင့် အခြားလိုအပ်သော ပစ္စည်းများ ပြတ်တောက်နေသည်။

ဟားမတ်စ်တို့၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အစွရေးနိုင်ငံတွင် လူ ၁၃၀၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့ သည်။ အပြန်အလှန်အားဖြင့် ဂါဇာ ကမ်းမြောင်ဒေသကို အစွရေး၏ တိုက်ခိုက် မှုကြောင့် ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံသား ၃၄၇၈ ဦးအထိ သေဆုံးကြောင်း ဂါဇာအခြေစိုက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား ခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာချက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိတို့ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်စာစောင် ငါးအုပ် သို့မဟုတ် ငါးစောင်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အဖိုးအခလွတ်ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဥပဒေနှင့်အညီ မူပိုင်ခွင့်နှင့်မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲအမြန်ဆုံးပေးအပ်နိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာသို့ ပေးပို့အပ်နှံရန် ပျက်ကွက်လျက်ရှိပါသဖြင့် အပ်ပါသည်-

Table with 4 columns: စဉ် (Serial), စာအုပ်အမည် (Book Title), စာရေးသူ (Author), ထုတ်ဝေသူ (Publisher). It lists various books and their authors/publishers.

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ပဲခူးတပ်နယ်မှ တိုက်ရိုက်လာရောက်ရောင်းချသော တန်ဖိုးသင့်ဈေးဆိုင်ခန်းများ ကြည့်ရှုအားပေး

ပဲခူး အောက်တိုဘာ ၂၀ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသော ကိုယ်တိုင်စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ထုတ်လုပ်သူများ တိုက်ရိုက် အရောင်းဆိုင်များတွင် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ပဲခူးတပ်နယ်မှ လာရောက်ရောင်းချနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။



ခေါက်ဆွဲခြောက်များ၊ ရွှေဖီဦးလက်ဖက်ရည်ထုပ်များ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များကို တစ်ပတ်လျှင်တစ်ကြိမ် လာရောက်ရောင်း ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လမ်းညွှန်မှာကြားထိုနောက် ယမန်နေ့က MSMEs အရောင်းစင်တာ ဖွင့်လှစ် အရောင်းစင်တာ ဖွင့်လှစ် ထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဒေသစုံမှ ထွက်ရှိသည့် MSMEs ဒေသထွက် ကုန်ပစ္စည်းများ ပြတ်လတ်မှုမရှိစေရေး နေ့စဉ်ဖြည့်တင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ မြို့နယ်အလိုက် ထပ်မံရောင်းချလိုသည့် MSMEs လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက် သွားရန်နှင့် လက်လီ/လက်ကား ရောင်းဝယ်

နိုင်ရေးနှင့် Social Media အသုံးပြု၍ ဈေးကွက်ချဲ့ထွင်ဆောင်ရွက်ရန် လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး တော်ဝင်ဟံသာ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် (၂၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆိုအက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲအောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်နည်းပြ/ အုပ်ချုပ်သူများထံ အောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆိုအက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ

ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ကပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေနှင့် ဘာသာရပ်အလိုက် စခန်းသွင်း လေ့ကျင့်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။ ယှဉ်ပြိုင်သွားမည့် (၂၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆိုအက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲဝင်ဘာသာရပ် ၉၉ မျိုးဖြင့် အဆိုပြိုင်ပွဲဝင် စုစုပေါင်း ၂၂၇ ဦးဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀ နေပြည်တော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကျကျ မိုးထစ်ချရန်ရွာမည်။ မိုး/ဇလ

TV and radio program schedule for MRTV channels. Includes program names, times, and channel numbers. Channels listed include MRTV HD, MRTV NRC, MRTV NEWS, MRTV PARLIAMENT, MRTV FARMERS, and MRTV SPORTS.

ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)အတွင်းရှိ တပ်မတော်စခန်းများအား KIA အဖွဲ့က အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
တပ်မတော်အနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း အလေးထားလိုက်နာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး NCA (၈)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ် လည်နေ့ အခမ်းအနားကြီးကိုလည်း အနှစ်သာရရှိစွာ နိုင်ငံတော်အဆင့် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။

ထိုသို့တပ်မတော်အနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရေးအတွက် အစဉ်တစ်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ကို ပျက်ပြားစေလိုသော ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် KIA တပ်မဟာ(၆)လက်အောက်ခံတပ်ဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း အဖွဲ့များက အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲ ခန့်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်ခရိုင် မုံးကိုးမြို့၏ အနောက်တောင်ဘက် ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာ ရှိ တပ်မတော်မှ နယ်မြေထိန်းလုံခြုံရေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် နမ့်ကွတ်စခန်းအား နေရာသုံးနေရာမှ အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ သည်။

ထိုသို့ တိုက်ခိုက်လာရာစခန်းရှိ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များက မဆုတ်မနစ် ပြန်လည်ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့ သော်လည်း သောင်းကျန်းသူအင်အား များပြားလာမှု ကြောင့် စစ်ကူစစ်ကြောင်းများ မရောက်မီ ညနေ ၄ နာရီခွဲခန့်တွင် စခန်းမှခေတ္တဆုတ်ခွာခဲ့ပြီး စစ်ကူ စစ်ကြောင်းများဖြင့် ပြန်လည်ပူးပေါင်းလျက် စခန်း နေရာအား ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်



လဲလုံစခန်း နေရာပုံ



KIA တပ်မဟာ(၆)စခန်း နေရာပုံ



နမ့်ကွတ်စခန်း နေရာပုံ

လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ တိုက်ခိုက်လာမှုကြောင့် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းများကလည်း KIA တပ်မဟာ(၆)နေရာ အား လေကြောင်းပစ်ကူ၊ အမြောက်ပစ်ကူတို့ဖြင့် တန်ပြန်တိုက်ခိုက်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ KIA အဖွဲ့၏ ကာကင်းနေရာ တစ်ခုအား KIA တပ်ဖွဲ့ဝင်အလောင်း အချို့နှင့်အတူ သိမ်းဆည်းရရှိခဲ့ပြီး လုံခြုံရေးလုပ်ငန်း များ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် KIA ဌာနချုပ်လိုင်စာ၏ ရှေ့ကာနေရာ ဖြစ်သော မိုက်ဆာပါတွင် အခြေပြုလျက်ရှိသည့် KIA အဖွဲ့များက ပိုင်းမော်မြို့နယ် နန်ဆန်ယန်ရွာအနီးရှိ တပ်မတော်မှပန်းမော်-ပိုင်းမော်ကားလမ်းထိန်းစခန်း အဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လဲလုံစခန်းအား ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၈ ရက်မှစ၍ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်အထိ (၈၁)ကြိမ်တိုင် အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သော်လည်း စခန်းရှိ လုံခြုံရေး

တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အမြောက်နှင့် လေကြောင်းပစ်ကူ ရယူ၍ ရွပ်ရွပ်ချွံချွံပြန်လည်ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာမှ ယနေ့ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့်တွင် သောင်းကျန်းသူအင်အား များပြားလာသည့်အတွက် စခန်းမှ ခေတ္တဆုတ်ခွာပေးလိုက်ရကြောင်း သိရှိရပြီး စစ်ကူစစ်ကြောင်းများဖြင့် ပူးပေါင်းလျက် အဆိုပါ စခန်းအား အမြန်ဆုံးပြန်လည်သိမ်းပိုက်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မွန်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် မော်လမြိုင် အချုပ်ထောင်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မော်လမြိုင် အောက်တိုဘာ ၂၀
မွန်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးညီညီစိုး သည်ပြည်နယ်တရားရေးဦးစီးမှူး၊မော်လမြိုင်ခရိုင်တရားသူကြီး၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ် တရားသူကြီးတို့နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မော်လမြိုင်အချုပ်ထောင်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ သည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် အကျဉ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်မျိုးအောင်၊ အချုပ် ထောင်တာဝန်ခံအရာရှိ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းနိုင်တို့နှင့်အတူ အချုပ်ခံရသူနှင့် အကျဉ်းကျခံရသူများ၏

အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးဆောင်များ၊ စားဖိုဆောင်၊ အချုပ်ထောင် ဆေးရုံ၊ အချုပ်ထောင်ရေသန့်စက်ရုံ၊ ထောင်တွင်းစိုက်ခင်းများ ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ အကျဉ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးနှင့် မော်လမြိုင် အချုပ်ထောင် တာဝန်ခံအရာရှိတို့က အချုပ်ခံရသူနှင့် အကျဉ်းကျခံရသူများ၏ အခြေအနေ၊ နေထိုင် စားသောက်မှု၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် သောက်သုံးရေရရှိ မှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ မွန်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်က ဥပဒေနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သော အခွင့် အရေးများခံစားနိုင်ရေးနှင့် လိုအပ်သည်များကို ဆောင်ရွက်ပေး ရန် လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခင်စန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)



ခရမ်းမြို့နယ်၌ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်မှုကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍအပေါ်သက်ရောက်နိုင်မှုများ အသိပညာပေး

ခရမ်း အောက်တိုဘာ ၂၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ခရမ်း မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၌ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်မှု ကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍ အပေါ်သက်ရောက်နိုင်မှုများအား ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး အသိ

အသိပညာပေး

ပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည်။



ဦးမျိုးတင့်က အယ်လ်နီညိုဖြစ်စဉ် ကြောင့် ငါးလုပ်ငန်းကဏ္ဍအပေါ် သက်ရောက်နိုင်မှုနှင့် အပူချိန် အမြင့်မားဆုံးကာလများဖြစ်သည့် ဖေဖော်ဝါရီလနှင့် မတ်လတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ငါးမွေးမြူ ရေးနှင့် ငါးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ကြ သည့် ဒေသခံပြည်သူများ ကြိုတွေ့ ရမည့်အခြေအနေများကို ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားရှိရန်၊ အယ်လ်နီညို ဖြစ်ပွားချိန်နှင့် ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဆောင်ရွက်ရမည့် အကြောင်း အရာများကို မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ရှင်များနှင့် ရေလုပ်သားများအား အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ကိုမင်း(ပြန်/ဆက်)

ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံးငွေရင်း ခွင့်ပြုထုတ်ပေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၀
ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံး ရွှေလင်ဗန်း စက်မှုဇုန်ရုံးတွင် အကျိုးဝင် မှတ်ပုံတင်ထားသော Meijie (Myanmar)စက်ရုံမှ အာမခံ အလုပ်သမား ဦးဇော်မျိုးမင်းသည် လုပ်ငန်းခွင် ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးသွားသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစားခွင့် ပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲက ကျောက်တံတား မြို့နယ် မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်းရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံ ရေးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံ

အရာရှိက ၂၀၁၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေး ဥပဒေပါ အကျိုးခံစားခွင့်များ အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။
ထို့နောက် ကျန်ရစ်သူအကျိုး ခံစားခွင့် ငွေလုံးငွေရင်း ခွင့်ပြုငွေ ကျပ် ၄၀၃၂၀၀၀ နှင့် နာရေးစရိတ်

အကျိုးခံစားခွင့် ငွေကျပ် ၁၄၂၄၆၄ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၄၁၇၄၄၆၄ အား အာမခံအလုပ်သမား၏ ဇနီးထံသို့ တာဝန်ခံအရာရှိ ဦးသိန်းနွဲ့ဦးက ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် စီးပွားရေးဖိုရမ် (၂၀၂၃) ကျင်းပမည်

စစ်တွေ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသခံစွန့်ဦးတီထွင်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ ပေါ်ထွက်လာစေရေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ အနာဂတ်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရည်ရွယ်ကျင်းပသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် စီးပွားရေးဖိုရမ် (၂၀၂၃)ကို အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် စစ်တွေမြို့ ခိုင်သင်္ဃာတိုက် ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ စီးပွားရေးဖိုရမ်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပညာရှင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်ဇံကျော် (Chairman, Device Business University - DBU)၊ ဦးထွန်းထွန်းနိုင် (President, We Love Rakhine)၊ Chairman & Group of CEO

Blue Ocean Investment Co.,Ltd. နှင့် ဒေါ်ပန်းအိဖြူ (Chief Operating Officer, Myanmar Payment Solution Services Company) တို့က အဓိက ဟောပြောဆွေးနွေးသူများအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ စီးပွားရေးပညာရှင်များနှင့်လူငယ်များက အနာဂတ်စီးပွားရေးအလားအလာများနှင့်ပတ်သက်သည့်စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ သုံးခုကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် အခမ်းအနားကျင်းပမည့် ခိုင်သင်္ဃာတိုက် အတွင်း IT ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ၊ အစားအသောက်နှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုများ၊ စာအုပ်

အရောင်းဆိုင်နှင့် စာအုပ်ပြခန်းများ၊ အလုပ်အကိုင် သွင်းထားကာ မည်သူမဆို အခမဲ့တက်ရောက်လေ့လာအခွင့်အလမ်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ပြခန်းများကို ထည့်နှိုင်းကြောင်း သိရသည်။ ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

လားရှိုးမြို့နှင့် မူဆယ်မြို့တို့တွင် စေတနာ့သွေးလှူရှင်များ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

လားရှိုး အောက်တိုဘာ ၂၀ လားရှိုးမြို့တွင် MPT ၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် စေတနာ့သွေးလှူရှင်များ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက လားရှိုးမြို့ ခုတင် (၅၀၀)ဆုံ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးရှိ သွေးလှူဘဏ်နှင့် မူဆယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးရှိ အမျိုးသားသွေးလှူဘဏ်ခွဲတို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းမှုတွင် မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း MPT မှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြင်ပတို့မှ စေတနာ့ရှင် သွေးလှူရှင် စုစုပေါင်း ၅၈ ဦးတို့က စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းခဲ့ကြရာ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ပြည်နယ်မန်နေဂျာ ဦးမြတ်ဇင်၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာလှထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က စေတနာ့သွေးလှူရှင်များကို သွားရောက်အားပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ စိုင်းထွန်း(လားရှိုး)



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးပညာရေးမှူးနှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးများ၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ



ပုသိမ် အောက်တိုဘာ ၂၀ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ရတနာတန်ဆောင်ခန်းမ၌ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးနှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးများ၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်နှင့် ၂၀ ရက်တို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူး ဦးတိုးဝင်းက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဆွေးနွေးပြောကြားချက်များအား ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ခရိုင်ပညာရေးမှူးများက တင်ပြချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကျောင်းများအားလုံး သန့်ရှင်းသပ်ရပ်စွာ ရှိရေး၊ ကျောင်းဆောင်များ အရည်အသွေး ပြည့်မီစွာ စနစ်တကျရှိစေရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်၊ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးနှင့် ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ သင်ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများဖြင့် အသုံးပြုပြုသစေရေး စသော အချက်အလက်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။ ဌာနမှ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် ထုတ်ပေးသော အိမ်ငှားစရိတ်များအပြင် ကျေးရွာများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများအဆင်ပြေစွာ နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် ခရိုင်/မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနတို့နှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လမ်းညွှန်ချက်အပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ခရိုင်ပညာရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးများက တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကျောဖုံးမှ သာယာဝပြောသော သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနသည် မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင် စသည့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် ရေဝေရေလဲဒေသများ ထိန်းသိမ်းရန်၊ ဂေဟစနစ်တည်ငြိမ်မှုရှိစေရန်၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော သစ်၊ ထင်း၊ ဝါး စသည့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်နှင့် ရာသီဥတုသာယာမှုစေပြီး စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပြုစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကြီးပိုင်း/ ကြီးပြင်ကာကွယ်တောများကို ဖွဲ့စည်းသတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မိုင်းဟိန်း(တိုးချဲ့)ကြီးပြင်ကာကွယ်တော သတ်မှတ်ခြင်းအားဖြင့် အဆိုပါဧရိယာအတွင်း ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသော ကျွန်း၊ တမလန်၊ ပိတောက် စသည့် အဖိုးတန်သစ်မျိုးများနှင့် အင်၊ ကညင်၊ မအူ၊ ထောက်ကြုံ၊ ဖန်ခါး၊ သစ်ဆိမ့်၊ မျောက်ပိုင်၊ လက်ပံ၊ ဇင်ပြွန်း၊ တောသရက်၊ တောင်တမာ၊ ဖန်ခါး၊ သပြေ စသည့်သစ်မျိုးများကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ခြင်း၊ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်နိုင်သည့် အပင်မျိုးစိတ်များနှင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များအား ထိန်းသိမ်းကာကွယ်နိုင်ခြင်း၊ နေထိုင်ကျက်စားလျက်ရှိသော ဂျီ၊ ဆတ်၊ ပြောင်၊ တောဝက်၊ ဒေါင်း၊ တောကြက်၊ ရှဉ့်မျောက်၊ တောကြောင် စသည့်တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၏ နေရင်းဒေသများ တိုးပွားလာနိုင်ခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ စိုက်ပျိုးမြေများအတွက် ရေဝေရေလဲဒေသအား ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ခြင်းနှင့် သစ်တောသယံဇာတများကို စနစ်တကျ စီမံအုပ်ချုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန

ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်၌ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုနှင့်ငါးလုပ်ငန်းအပေါ် ကြုံတွေ့နိုင်မှုအား ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအသိပညာပေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ၂၀ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နိုင်မည့်အခြေအနေအထား ကြိုတင်ကာကွယ် ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်က ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်ဝက်ကိုက်ကျေးရွာကလေးရှည်ကျေးရွာများ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးရင်ရှိန်က ငါးပုစွန်၊ ကဏန်း



မွေးမြူသူ တောင်သူများ၊ ငါးဖမ်းခြင်းလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် ရေလုပ်ငန်းများအား အယ်လ်နီညိုနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း၊ အယ်လ်နီညိုဖြစ်ပွားချိန်တွင် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်

အယ်လ်နီညိုဖြစ်ပွားပြီး နောက်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့နှင့်ပတ်သက်၍ စီမံဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့သည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် ငါးပုစွန်၊ ကဏန်းမွေးမြူသူ တောင်သူများ၊ ငါးဖမ်းခြင်းလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် ရေလုပ်ငန်းများက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းရာ မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးရင်ရှိန်က ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆွေဇွယ်(ပြန်/ဆက်)

ငါးကဏ္ဍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ မတည်ရန်ပုံငွေများ ထုတ်ချေး

သံတွဲ အောက်တိုဘာ ၂၀ ငါးကဏ္ဍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ မတည်ရန်ပုံငွေများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ မတည်ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားတွင်

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်စီမံကိန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး သံတွဲခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်မောင်ရွှေက စီမံကိန်းဆိုင်ရာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် သံတွဲမြို့နယ် ငပလီမြို့ လင်းသာရပ်ကွက်နှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအဖွဲ့မှ ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီများအား မြို့နယ်စီမံကိန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက မတည်ရန်ပုံငွေများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

သက်ရှည်ကျန်းမာဖို့ စားသုံးဆီကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စားဖို့

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံ ရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး နှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့်စီးပွားရေးမောင်းနှင်

အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်း ချက်အတိုင်းထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံ အတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည့် အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မား တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူ ပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ် ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး အတွက်ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေး ကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍမြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ်ပါဝင် နိုင်ရေး ဗလင်းတန်နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များ ဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

- ❖ နယ်စပ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး (Peace and Stability)သည် အရေး အကြီးဆုံးဖြစ်...
- ❖ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆိုသည်မှာလည်း တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို အခြေခံ ပြီး ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင် အထည်ဖော်ရေးဗဟိုကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေး အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၃)သို့ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၀

၂၀၂၃ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၇) ပထမနေ့ကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်က ပြန်လည်ကျင်းပရာ ဧရာဝတီအသင်း နိုင်ပွဲရရှိပြီး ရတနာပုံနှင့် မဟာယူနိုက်တက် တက် သရေကျခဲ့သည်။

ဂိုးမရှိသရေကျ

သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ရတနာပုံအသင်းနှင့် မဟာယူနိုက်တက်အသင်း ဂိုးမရှိသရေကျခဲ့သည်။ အမှတ်ပေးဇယား အဆင့် ၄ နေရာတွင် ရပ်တည်နေသည့် မဟာယူနိုက်တက်အသင်းသည် သရေရလဒ်ဖြင့် ကျေနပ်ခဲ့ရသဖြင့် တတိယနေရာမှ ဟံသာဝတီကို ဖိအားပေးနိုင်မည့်အခွင့်အရေး လက်လွှတ်ခဲ့ရသည်။ မဟာယူနိုက်တက် နှင့်တွေ့ဆုံတိုင်း ရှန်းကန်ရလေ့ရှိသည့် ရတနာပုံအသင်းသည် ယခုပွဲတွင်လည်း သရေတစ်မှတ်သာ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



မိုင်းဟိန်း(တိုးချဲ့)ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော သတ်မှတ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် သစ်တောဥပဒေပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ(င)အရ အပိတ်နည်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကိုကျင့်သုံးလျက် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်ခရိုင်၊ မံစီမြို့နယ်အတွင်း ကျရောက်နေသည့် ဧရိယာအကျယ်အဝန်း (၈,၈၄၁) ဧကရှိသော နယ်မြေကို “မိုင်းဟိန်း(တိုးချဲ့) ကြိုးပြင် ကာကွယ်တော” အဖြစ် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၁၂၄/၂၀၂၃)အရ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း(၆)ရက်(၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်)မှစ၍ သတ်မှတ်ကြောင်းကြေညာလိုက်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ရတနာပုံအသင်းနှင့် မဟာယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

အစွဲရော့၏ လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုများကို အယ်လ်ဂျီးရီးယား နိုင်ငံသားများ ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြ



စာမျက်နှာ » ၁၃

ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)အတွင်းရှိ တပ်မတော် စခန်းများအား KIA အဖွဲ့က အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်

စာမျက်နှာ » ၁၅

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း မှန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀

ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ် အော်အနောက်တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်းတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် အနောက်မြောက်ဘက်သို့ရွေ့လျားနိုင် ပြီး ပိုမိုအားကောင်းလာနိုင်ကာ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်တွင် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အနောက်အလယ်ပိုင်း၌ မှန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။

မိုး/လေ